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Protokół  nr XII/25 
 z sesji Rady Miejskiej w Mogilnie, która odbyła się 19 marca 2025 r. w sali Mogileńskiego 
Domu Kultury w Mogilnie w godz. 9.00-12.15. 
  
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) otworzył XII sesję Rady 
Miejskiej w Mogilnie  
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie)  
Ja Paweł Molenda, przepraszam pana Leszka Duszyńskiego, że w dniu 17 lipca 2024 w trakcie 
wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Komisji Skarg Wniosków i Petycji, Komisji 
Budżetowej, Komisji Rolnictwa i Komisji Społecznej Rady Miejskiej w Mogilnie użyłem wobec 
Leszka Duszyńskiego nieprawdziwych stwierdzeń, że w trakcie pełnienia przez niego funkcji 
burmistrza dopuścił się kradzieży i pozwalał na okradanie społeczeństwa.  
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie)   powitał obecnych na sesji. 
 
Ad.2.  
Marcin Łączny (Zastępca Burmistrza Mogilna) Szanowni Państwo, Panie Przewodniczący, 
panie panowie radni, zaproszeni goście. Chcielibyśmy poszerzyć porządek obrad o 4 uchwały. 
Pierwsza uchwała dotyczy działki 1960/1. Części działki.  W  zasadzie wszystkie 4 uchwały 
dotyczą dzierżawy nieruchomości na okres dłuższy niż 3 lata przez dotychczasowych 
dzierżawców. Pracownice wydziału pana dyrektora Grobelskiego przygotowały stosowne 
uchwały. Byli w terenie i jeśli chodzi o ich obszar, nic nie uległo zmianie. Każda uchwała 
posiada załącznik graficzny. Tak więc zasadne by było, żeby poszerzyć ten porządek obrad i 
przegłosować go w nowej formie. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) poddał pod głosowanie 
poszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym części nieruchomości stanowiącej działkę nr 
1960/1, na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata, na rzecz dotychczasowego dzierżawcy. 
 
W wyniku głosowania 20 głosami za, przeciwko 0, wstrzymujących się 1, porządek obrad 
został poszerzony o ww. projekt uchwały. 
 
Marcin Łączny (Zastępca Burmistrza Mogilna) 
Jak wcześniej wspominałem wszystkie 4 uchwały dotyczą działek, które koło siebie są 
zlokalizowane. W zasadzie 4 wnioskodawców wystąpiło o dzierżawę części nieruchomości. 
Akurat 3 dzierżawców wystąpiło o dzierżawę części działki 1960/2. To jest powierzchnia 
około 600 m, jeśli chodzi o dzierżawę każdej części działki. Także ta uchwała również dotyczy 
tej samej działki. Jest ona zlokalizowana przy ulicy Lema. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) poddał pod głosowanie 
poszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym części działki oznaczonej nr 1960/2, na czas 
oznaczony dłuższy niż 3 lata, na rzecz dotychczasowego dzierżawcy.  (1) 
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W wyniku głosowania 19 głosami za, przeciwko 0, wstrzymujących się 1, porządek obrad 
został poszerzony o ww. projekt uchwały. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) poddał pod głosowanie 
poszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym części działki oznaczonej nr 1960/2, na czas 
oznaczony dłuższy niż 3 lata, na rzecz dotychczasowego dzierżawcy.     (2) 
 
W wyniku głosowania 19 głosami za, przeciwko 0, wstrzymujących się 1, porządek obrad 
został poszerzony o ww. projekt uchwały. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) poddał pod głosowanie 
poszerzenie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym części działki oznaczonej nr 1960/2, na czas 
oznaczony dłuższy niż 3 lata, na rzecz dotychczasowego dzierżawcy.             (3) 
 
W wyniku głosowania 19 głosami za, przeciwko 0, wstrzymujących się 1, porządek obrad 
został poszerzony o ww. projekt uchwały. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) poddał pod głosowanie  
porządek  obrad  XII sesji Rady Miejskiej w Mogilnie 

 
W wyniku głosowania 20 głosami za, przeciwko 0, wstrzymujących się 0, został przyjęty  
porządek obrad XII sesji Rady Miejskiej w Mogilnie.  
  
Ad.2.     
Porządek  obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z X i XI  sesji Rady Miejskiej. 
4. Sprawozdanie burmistrza z okresu międzysesyjnego. 
5. Informacja o złożonych interpelacjach i udzielonych odpowiedziach. 
6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  budżetu gminy Mogilno na rok 

2025. 
7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Mogilno na lata 2025–2039. 
8. Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę uchylającą uchwałę w sprawie przyznania 

dotacji celowej dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Jana Apostoła w Mogilnie na 
zadanie pn. " Wymiana drzwi klatek schodowych na przeciwpożarowe o klasie 
odporności EI30S w Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Jana Apostoła w Mogilnie". 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych na terenie 
Gminy Mogilno w sprawie Mogileńskiego Budżetu Obywatelskiego na rok 2026. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Mogilno do związku stowarzyszeń 

Bank Żywności w Grudziądzu. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w 
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Mogilnie.  
13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu postępowania o udzielenie 

dotacji podmiotom niezaliczonym do sektora finansów publicznych i nie działającym 
w celu osiągnięcia zysku, na zadania publiczne Gminy Mogilno, sposobu ich rozliczania 
oraz sposobu kontroli wykonywania  zleconego zadania publicznego. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Mogilno w 
2025 roku”. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu Gminy Mogilno na rzecz Wspierania 
Rodziny na lata 2025-2027. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części nieruchomości 
gruntowej, niezabudowanej, stanowiącej własność Gminy Mogilno, oznaczonej jako 
działka nr 5/10, położonej w Mogilnie. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej 
udziału Gminy Mogilno w nieruchomości zabudowanej oznaczonej ewidencyjnie jako 
działka nr 62, położonej w miejscowości Targownica, na rzecz współwłaścicieli. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 
gruntowych i części nieruchomości gruntowej Skarbu Państwa – Krajowego Ośrodka 
Wsparcia Rolnictwa Oddział Terenowy w Bydgoszczy. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Gminę 
Mogilno prawa własności nieruchomości gruntowej od osób fizycznych. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie przez Gminę 
Mogilno prawa własności zabudowanej nieruchomości od osoby fizycznej. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie 
bezprzetargowym części nieruchomości stanowiącej działkę nr 1960/1, na czas 
oznaczony dłuższy niż 3 lata, na rzecz dotychczasowego dzierżawcy. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie 
bezprzetargowym części działki oznaczonej nr 1960/2, na czas oznaczony dłuższy niż 3 
lata, na rzecz dotychczasowego dzierżawcy.             (1) 

23. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie 
bezprzetargowym części działki oznaczonej  nr 1960/2, na czas oznaczony dłuższy niż 
3 lata, na rzecz dotychczasowego dzierżawcy.              (2) 

24. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie 
bezprzetargowym części działki oznaczonej nr 1960/2, na czas oznaczony dłuższy niż 3 
lata, na rzecz dotychczasowego dzierżawcy.              (3) 

25. Sprawozdanie z realizacji zadań za 2024 r.:  
- Mogileńskiego Domu Kultury; 
- Muzeum Ziemi Mogileńskiej w Mogilnie z siedzibą w Chabsku; 
- Miejskiej Biblioteki Publicznej; 

26. Sprawozdania z bieżącej działalności gminnych jednostek organizacyjnych. 
27. Sprawozdanie z realizacji zadań Prokuratury Rejonowej w Mogilnie w 2024 r. 
28. Wolne głosy. 
29. Zakończenie. 

Na sesji podjęto 19  uchwał od nr XII/151/25 do nr XII/169/25. 
Imienne wykazy głosowań radnych stanowią załącznik protokołu. 
Protokołował Krzysztof Krajewski. 
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Ad.3. 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) poddał pod głosowanie  
przyjęcie protokołu z X sesji Rady Miejskiej w Mogilnie. 
 
W wyniku głosowania 20 głosami za, przeciwko 0, wstrzymujących się 0, protokół został 
przyjęty. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) poddał pod głosowanie  
przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Miejskiej w Mogilnie. 
 
W wyniku głosowania 20 głosami za, przeciwko 0, wstrzymujących się 0, protokół został 
przyjęty. 
 
Ad.4. 
Grzegorz Stochliński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Dziękuję, Panie Przewodniczący. Panie Burmistrzu, Panie Przewodniczący, Panie i Panowie 
radni. Na poprzedniej sesji w tym punkcie skrytykowałem zarządzenie Pana Burmistrza 
odnośnie ulg dla osób samotnych za odbiór i wywóz odpadów komunalnych i zobowiązałem 
się wówczas do przygotowania w imieniu klubu Platformy Obywatelskiej Rzeczypospolitej 
stosownej uchwały, żeby poszerzyć krąg osób, które z tych ulg mogą skorzystać. I dzisiaj w 
okresie przerwy w sesji bądź po sesji złożę taki projekt uchwały na ręce pana 
Przewodniczącego Rady Miejskiej.  Ustawowy  termin, kiedy można  złożyć projekt, to jest 7 
dni przed następną sesją.  Składam  go już dzisiaj, by wszyscy radni mogli się z tym zapoznać, 
szczególnie tutaj liczę na pomoc Komisji Społecznej Rady Miejskiej pana 
Wiceprzewodniczącego Roberta Maćkowiaka i pana Przewodniczącego Rady Miejskiej, 
którzy liczyli, mam taką świadomość, że liczyli na takie naprawdę prawdziwe ulgi w stosunku 
do ludzi ubogich, mało zarabiających, mających najniższą rentę, mając bardzo niskie 
emerytury, żeby tym ludziom w tej materii pomóc.  Taka  uchwała zostanie dzisiaj złożona. 
Dziękuję. 
 
Marcin Łączny (Zastępca Burmistrza Mogilna) 
Szanowni Państwo, burmistrz Karol Nawrot nie może uczestniczyć w sesji, ale na ten temat 
też rozmawialiśmy przed sesją. Wczoraj również ten temat został poruszany. Tak  jak 
burmistrz wcześniej wspominał zarządzenie, które zostało wprowadzone, zostanie 
zweryfikowane, a obowiązuje tak na dobrą sprawę do końca czerwca. Jeśli  projekt uchwały 
zostanie, złożony przez radnego Stochlińskiego, to oczywiście my go przeanalizujemy i dalej 
będziemy to procedować. Także oczywiście każda inicjatywa, która tutaj przez radnych jest 
przedstawiana, na pewno zostanie wnikliwie przeanalizowana, tak aby dla wszystkich 
mieszkańców gminy Mogilno była ta wartość dodana.  Chciałbym  też wspomnieć, jak już 
jesteśmy przy temacie odpadów, że wprowadzając ulgę na kompostowniki, udało nam się 
zwiększyć ilość kompostowników. W tamtym roku ilość deklaracji, gdzie rzeczywiście 
mieszkańcy gminy Mogilno deklarowali, że mają kompostowniki, to było 150 
kompostowników. Natomiast na dzień dzisiejszy już mamy 436 zadeklarowanych 
kompostowników. Także wprowadzanie tej ulgi w tej formie jednak pokazuje, że rzeczywiście 
świadomość społeczna w gminie Mogilno się zwiększa, jeśli chodzi o segregację odpadów. 
Dziękuję bardzo. 
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Grzegorz Stochliński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Bardzo dziękuję, Panie Burmistrzu za odpowiedź w temacie segregowania i ulgi za odpady 
komunalne. Ja w tym projekcie zawarłem taką informację, że uchwała ta weszłaby w życie z 
dniem 1 czerwca. Dziękuję. 
 
Ad.5.  
Łukasz Gapiński (Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu,  nie otrzymałem odpowiedzi na zapytanie, które 
złożyłem w poniedziałek podczas posiedzenia komisji. Pytanie dotyczyło zasad, warunków 
kompostowania. 
 
Wioleta Michalak (Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej w 
Mogilnie) 
Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, koleżanki i koledzy radni, zaproszeni goście. Ja w 
poniedziałek też nie do końca otrzymałam odpowiedzi.  Chodziło mi na jakim etapie jest 
projekt parku, a chodzi mi konkretnie o plac zabaw w Parku Miejskim. Dziękuję. 
 
Marcin Łączny (Zastępca Burmistrza Mogilna) 
Panie Przewodniczący, panie, panowie radni. Jeśli chodzi o zasady kompostowania, temat 
ten reguluje regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Mogilno.  Rozdział  
drugi § 6, mamy określone, co to są  kompostowniki i jak prowadzi się kompostowanie. § 6 
pkt 1. Kompostowanie odpadów stanowiących odpady komunalne prowadzi się litera a- w 
kompostownikach otwartych, składających się z 4 ścian, litera b- w kompostownikach 
zamknięty to jest w pojemnikach z otwartymi pozwalającymi na wentylację, stwarzającymi 
optymalne warunki do rozkładu. Czyli kompostowniki, są to elementy, które muszą mieć albo 
4 ściany, albo są to jakieś skrzynki. Także forma tego kompostownika nie jest tak do końca 
sprecyzowana w prawie i jeśli chodzi o dokładną definicję kompostownika, trudno taką 
znaleźć. Natomiast oczywiście głównie przypuszczam, że pytanie pana przewodniczącego 
dotyczyło tego, jak będziemy weryfikować to, co jest kompostownikiem, co nie jest 
kompostownikiem. Tutaj wstępnie już rozmawialiśmy z pracownikami ochrony środowiska i z 
Komendantem Straży Miejskiej, że jednak rzeczywiście, jeśli to będzie wydzielone, teren, 
gdzie rzeczywiście będzie on wygrodzony czterema ścianami lub będzie to stanowiło 
skrzynkę, no to będziemy to uznawać za kompostowniki. Nie  chodzi o to, żeby mieszkańcy 
zostali narażeni na jakieś koszty kupowania specjalnych skrzynek, tylko po prostu jak zbiją 
sobie z palet tak kolokwialnie rzecz ujmując, taki kompostownik, to też to będzie traktowane 
jako właściwa forma kompostowania. A jeśli chodzi o projekt parku, to przed 14 lutego 
mieliśmy spotkanie z projektantem, który wykonuje projekt rewitalizacji naszego parku. 
Mieliśmy pewne uwagi co do chociażby nawierzchni utwardzonej tutaj z racji tego, że jest to 
teren pod konserwatorem, to konserwator nie chciał się zgodzić na taką kolokwialnie rzecz 
ujmując, najzwyczajniejszą kostkę. Zasugerował 2 rozwiązania. Niestety rozwiązanie, które 
przedstawił nam projektant na początku było bardzo kosztochłonne, bo ta nawierzchnia taka 
pół przepuszczalna to byłyby dodatkowe środki, które musielibyśmy wydatkować z gminy.  
Te utwardzenia to gdzieś rząd wielkości 1 mln, 1,5 mln, więc tutaj, na wcześniejszych 
spotkaniach zasugerowaliśmy mu, żeby troszeczkę to zmienił. Podczas tego spotkania została 
sporządzona notatka. Do 14 lutego projektant miał przedstawić nam gotowy projekt, 
żebyśmy mogli składać wnioski o dofinansowanie. Niestety do dnia dzisiejszego takiego 
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projektu nie otrzymaliśmy. Wysłaliśmy już pismo w związku z tym, że termin się skończył. 
Czekamy myślę, że do końca tego tygodnia za odpowiedzią, jeśli nie no, to będziemy dalej 
starać się wyciągać jakieś konsekwencje w stosunku do tego projektanta. Jeśli chodzi o park 
bo tutaj główne pytanie dotyczyło przede wszystkim parku i placu zabaw, to na tę chwilę 
poszło zlecenie do Mogileńskich Domów, aby te wszystkie urządzenia, które są na placu 
zabaw, które nazwijmy, to delikatnie nie spełniają swojej funkcji, są uszkodzone, żeby zostały 
naprawione tak, aby ten plac zabaw był bezpieczny dla jego użytkowników. Jeśli  chodzi o 
projekt, to w projekcie są ujęte pewne nowe urządzenia, które  na pewno też sprawią, że ten 
park i plac zabaw będzie bardziej atrakcyjny.  Liczę, że jeśli spotkamy się na kolejnej sesji, to z 
pewnością będziemy mogli powiedzieć, że mamy już ten plac, park, projekt parku, projekt 
rewitalizacji parku gotowy i będziemy składać wnioski o dofinansowania, bo udało się tam 
poprzesuwać pewne środki finansowe i na samą rewitalizację parku będziemy mieli ponad 
1 000 000 zł więcej. Także jesteśmy gotowi, pracownicy dyrektora Kuntowskiego z funduszy 
europejskich są już w blokach startowych tak kolokwialnie rzecz ujmując i tylko czekają aż 
projekt przyjdzie i będziemy składać wniosek o dofinansowanie, tak, żeby jak najszybciej móc 
poszukać jakiegoś montażu finansowego i tą inwestycję zacząć realizować. A jeśli chodzi 
ogólnie jeszcze o park, to mieliśmy ostatnio spotkanie z dyrektorem Enea oświetlenie. I tutaj 
w ramach umowy, która jest między nami, podpisana, będzie też wymieniana linia, będą 
wymieniane oprawy na ledowe na tym głównym ciągu, który idzie od ulicy Narutowicza tutaj 
przez park. 
 
Małgorzata Źrałka (Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Przestrzennej Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Ja tylko mam takie pytanie Panie Burmistrzu, czy już w tej chwili są jakieś konkursy 
ogłoszone, że moglibyśmy składać, czy na chwilę obecną na razie jeszcze tam się nic nie 
dzieje. 
 
Marcin Łączny (Zastępca Burmistrza Mogilna) 
Z tego, co się orientuję, to konkurs ma być ogłoszony kwiecień, maj także po prostu starając 
się odpowiedzialnie podejść do tematu, po prostu chcemy mieć tą gotowość projektową, 
żeby nie czekać na ostatnią chwilę, bo często zdarza się tak, że liczy się kolejność zgłoszeń, a 
nie chcemy dopuścić do sytuacji, że zostanie ogłoszony konkurs, a my nie będziemy pod 
względem projektowym gotowi. Także po prostu staramy się teraz naciskać na projektantów, 
żeby te terminy, które mają w umowach wpisane były dotrzymane. M.in. dlatego mieliśmy 
spotkanie z projektantami obwodnicy, która miała powstać od Obrońców Mogilna do 
Kościuszki. I tutaj jednoznacznie tak zostało powiedziane, że żadnego kolejnego przedłużenia 
terminu realizacji tego projektu nie będzie, że po prostu chcemy mieć gotowość projektową, 
tak aby jeśli tylko będą jakieś środki finansowe z jakiś programów dostępne, to chcemy po 
prostu aplikować o ich pozyskanie. Dziękuję. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Dziękuję bardzo. Proszę państwa jesteśmy w punkcie interpelacje, zapytania, także proszę 
pytania konkretnie jeżeli ktoś nie otrzymał odpowiedzi. Ja mam pytanie do pana Leszka 
Duszyńskiego. Na ostatniej sesji pytałem odnośnie tych dodatkowych umów na świadczenie 
usług doradztwa podatkowego. Pan odpowiedział, że pan sprawdzi i odpowie w jakim celu ta 
umowa została zawarta. 
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Leszek Duszyński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Trudno mówić, co było w zeszłym roku, nie pamiętam nieraz, co robiłem 2 tygodnie temu. 
Ale były to sprawy związane z bieżącą działalnością naszej gminy. Gmina jest czynnym 
podatnikiem VAT-u, dużo odliczała od inwestycji. Stąd taka pomoc kancelarii prawnej była 
bardzo potrzebna, zważywszy na to, że często bardzo często nas Urząd Skarbowy 
kontrolował w  w przypadku odliczania podatku VAT. Stąd też taka była umowa podpisana na 
1 rok, a nie wiem, jak ona była realizowana dalej, ponieważ mnie już od maja, już mnie nie 
było. Także nie mogę powiedzieć, co było w miesiącach następnych. To tyle. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Myślę Panie Radny, że pan mówi nieprawdę, bo na VAT została podpisana umowa 
dodatkowa z inna osobą. Dziwne jest to, że umowa została zawarta, doradztwo podatkowe, 
a każda faktura jest podpisywana w taki sposób. Potwierdzam wykonanie usługi, świadczenia 
usług doradztwa podatkowego zgodnie z zawartą umową. I nie ma ani na jednej, żadnych  
faktur podpisów, czy pani skarbnik, czy wydziału podatkowego. Podpisuje to osoba, która nie 
ma nic wspólnego z tą kwestią. Zapytałem ją, dlaczego te faktury zostały podpisywane. 
Odpowiedziała mi jednoznacznie, bo Pan Burmistrz kazał to zatwierdzać. Także dla mnie to, 
co pan powiedział, jest nieprawdą. 
 
Leszek Duszyński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Czy mogę się odnieść Panie Przewodniczący do tego. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Tak proszę bardzo. 
 
Leszek Duszyński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Ostatni raz będę odpowiadał na pytania, jeżeli państwo będziecie zadawać pytania na temat 
mojego funkcjonowania jako burmistrza Mogilna. Jeżeli są jakieś niejasności, są jakieś 
nieprawidłowości, jest Benedyktyńska 5 i proszę tam zgłaszać pisma do prokuratury. Ja nie 
pamiętam już wszystkiego, trudno mi się odnieść do niektórych faktów.  Nie jestem już 
burmistrzem i nie mam obowiązku odpowiadać na takie pytania. Dziękuję bardzo. 
 
Grzegorz Stochliński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
A ja mam pytanie do pana przewodniczącego. Tak naprawdę w jakim punkcie obrad w tej 
chwili jesteśmy. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) 
W interpelacjach i udzielanych odpowiedziach. 
 
Grzegorz Stochliński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Proszę. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Interpelacjach i udzielanych odpowiedziach. 
 
Grzegorz Stochliński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
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Nie ma takiego punktu. Panie Przewodniczący, panu się już wszystko myli. Jesteśmy w tej 
chwili w punkcie informacji o złożonych interpelacjach i udzielonych odpowiedziach. Ale kto 
składał taką interpelację? Interpelacje składa się do burmistrza. A nie no, nie mam pojęcia w 
takim razie, czy pan składał interpelację do burmistrza Mogilna w sprawie tych faktur, czy 
tego doradztwa prawnego. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Ja już zadałem pytanie, otrzymałem odpowiedź. 
 
Grzegorz Stochliński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Dostał pan odpowiedź od pana burmistrza na ten temat? 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Nie od pana Leszka Duszyńskiego otrzymałem. 
 
Grzegorz Stochliński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Ale do pana Leszka Duszyńskiego nie składa się interpelacji. Interpelację składa się do 
burmistrza w ważnych sprawach dotyczących gminy. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) 
No to są bardzo ważne sprawy. 
 
Grzegorz Stochliński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
No to niech pan złoży tą interpelację do pana Karola Nawrota niech on tą sprawę wyjaśni i 
panu na ten temat odpowie. Koniec, kropka. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Dobrze, tak zrobię. 
 
Leszek Duszyński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Od roku nie pełnię funkcji burmistrza Mogilna. Nie będzie odpowiadał na pytanie, jeżeli 
państwo będziecie mi zadać pytania w sprawie kiedy byłem burmistrzem Mogilna. Jestem 
teraz radnym Rady Miejskiej, ja mam obowiązek pytać, a nie odwrotnie, żeby nie wiem, ktoś 
mnie pytał, co było rok temu, 2 lata temu, 3 lata temu, czy 5 lat temu. Nie pamiętam. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Zanim przystąpimy do kolejnego punktu. Jest pan starosta,  czy chce zabrać teraz głos. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Obiecał pan ten odcinek chodnika w Padniewku.  Mieszkańcy  się dopytują, kiedy to będzie 
zrealizowane? I drugie pytanie takie już może troszeczkę nudne. Ale chodzi głównie o 
wysypisko śmieci we Wszedniu.  Jest  to blisko szkoły. W tym roku mają się  tam odbyć 
dożynki, a tamta bomba tykająca nadal jest. 
 
Tomasz Krzesiński (Starosta Mogileński) 
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Panie Przewodniczący, wysoka Rado, Szanowni Państwo, zaproszeni goście. Domyślam się, 
że pewnie dziś będzie dość dużo pytań, bo na ostatniej sesji czekałem myślałem, że będę 
mógł odpowiedzieć, ale nie było mi to dane. Odnośnie chociażby tego pytania. Oczywiście za 
chwileczkę Zarząd Dróg Powiatowych zajmie się tą inwestycją. Projekt jest już gotowy. No z 
tym, że na tę chwilę robimy postępowania przetargowe odnośnie  odcinków, które 
pozyskaliśmy z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Następnie też  jakby nie było, musimy 
usprzętowić zarząd dróg, żeby mogli, żebyśmy mogli wykonywać zadania o które państwo 
prosicie. Chociażby o ścinkę poboczy, odnośnie należytego koszenia itd. itd., a to wiecie 
państwo, że niestety, to też troszeczkę czasu musi upłynąć, żeby do niektórych inwestycji 
doszło. Oczywiście w pierwszej kolejności jest też skończenie chodnika w Wylatowie. 
Mówimy o chodniku od cmentarza w kierunku Wyrobek. Tu też już mamy projekt i wszystkie 
te inwestycje w tym roku będziemy na pewno zaczniemy je realizować. A nie chcę też 
Szanowni Państwo na ten temat mówić, bo to też nie ode mnie zależy. Pragnę  się pochwalić, 
bardzo się cieszę, że pan przewodniczący ruszył temat niebezpiecznego składowiska 
odpadów we Wszedniu. Muszę państwa poinformować, że nasz wniosek, wniosek Powiatu 
Mogileńskiego znalazł się na liście,  3 wniosków, które spłynęły z całego kraju  odnośnie 
wywozu za kwotę prawie 10 500 000 zł. Jest  to olbrzymia kwota. Przy takich wnioskach jak 
Kędzierzyn Koźle, czy Olecko. Są to 3 wnioski, które z Ministerstwa Klimatu i Ochrony 
Środowiska dostały następny etap. Myślę, że za chwileczkę szanowni Państwo, decyzja z 
ministerstwa przyjdzie odnośnie przyznania już tego dofinansowania. I za chwileczkę, chyba 
w wywiadzie radiowym ostatnio mówiłem, że za chwilę mieszkańcy, nie tylko miejscowości 
Wszedzień gminy Mogilno, ale całego powiatu będą mogli spać spokojnie, bezpiecznie. 
Wiecie państwo że nie są to zbytnio przyjemne i komfortowe zapachy. Zresztą tak naprawdę 
to sami nie wiemy i nikt chyba do końca nie wie, co w tych pojemnikach, czy na tym 
składowisku, jakie substancje są, a chociażby z tego względu, że oczywiście obiecano pomoc 
już kilka ładnych lat, żeby to wywieźć tutaj wspólnie z państwem i w poprzedniej kadencji 
wywozić zaczęliśmy w granicach oczywiście naszych możliwości, jako wykonanie zastępcze, 
wywozić to niebezpieczne składowisko. Mam  nadzieję, że za chwileczkę, tak jak 
powiedziałem, temat będzie rozwiązany i w końcu pozbędziemy się tego. 
 
Wioleta Michalak (Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej w 
Mogilnie) 
Panie starosto, ja mam pytanie. Wiem, że radni powiatowi już czynią starania, a i tutaj pan 
wiceprzewodniczący, żeby wymienić te kostki, właściwie te płyty chodnikowe przy ulicy 
Witosa po prawej stronie i po lewej, natomiast ja mam pytanie dotyczące wjazdu jadąc od 
strony Świerkówca, drugi wjazd po prawej stronie, tutaj przy saloniku fryzjerskim. Ten wjazd 
na osiedle przy ulicy Witosa.  Czy można byłoby liczyć, jeżeli byłyby te chodniki robione, żeby 
ten wjazd też został wyremontowany, bo to są takie właściwie ani to płyty, ani kostki 
brukowe nawet trudno to nazwać, a i są popękane. Taki beton spękany. To jedno pytanie. 
Natomiast drugie pytanie dotyczy zdrowia. Z ciekawością wysłuchałam jadąc autem pana 
wywiadu, w Wasze Radio, mówił pan o diagnostyce. Ja tutaj mam w związku z tym pytanie, 
czy nie warto byłoby zastanowić się, aby poszerzyć w naszym szpitalu diagnostykę 
pulmonologiczną? Myślę tu o bronchoskopii, ponieważ jest bardzo dużo zachorowań na 
górne drogi oddechowe. Rak  złośliwy oskrzeli, czy płuc też zbiera niemałe żniwo i może 
warto byłoby w przyszłości zastanowić się nad tą diagnostyką, taką pulmonologiczną i może 
przydałby się tu na naszym terenie bronchoskop. 
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Maria Malczewska (Przewodnicząca Komisji Społecznej Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Panie starosto, bardzo się cieszę, że mogę dzisiaj pana zapytać o pewne rzeczy. Natomiast 
nurtuje mieszkańców i pytają, co z rehabilitacją? Bo wiemy już od pewnego czasu, że na 
dworcu nie będzie. Rozmawialiśmy już tutaj na komisjach że ma być postawione jakiś 
kontenerowa  rehabilitacja przy szpitalu. Ma to być dobudowane. Czy coś już w tej kwestii 
zostało poczynione? Następne  pytanie. Już kiedyś składałam tutaj wniosek do pana 
Przewodniczącego Rady, żeby na teren Mogilna ściągnąć psychiatrę dziecięcego, chociaż raz 
w miesiącu. Jak widzimy, nie ma takiej możliwości. Psychiatrów dziecięcych jest bardzo mało. 
Czy może pojawiła się jakaś nadzieja jakaś szansa, żeby teraz udało się bo jak wiemy dużo 
dzieci jest z tymi problemami i rodzice jeżdżą, Bydgoszcz, Poznań, gdzie czekają w kolejkach. I 
teraz jeszcze jedno pytanie, jak wygląda chodnik, projekt chodnika, czy ścieżki pieszo 
rowerowej w kierunku Bielic. Czy coś już jest ruszone w tym kierunku? 
 
Mirosław Leszczyński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Panie starosto. Bardzo się cieszę, że będzie dokończony chodnik, w Wylatowie, bo o to 
zabiegaliśmy z panią radną Barbarą Lech. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Proszę konkretne pytanie, bo my jesteśmy na sesji Rady Miejskiej. 
 
Mirosław Leszczyński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
A dlaczego pan mnie strofuje, po raz kolejny? Panie Przewodniczący pan ma awersję do 
mnie. Zadaje pytanie, a najpierw wniosek. Co dalej z tymi drzewami, bo jako radny 
powiatowy wnioskowałem o wycięcie, bo te drzewa nie dość że chorują, to one są męczone i 
tam jadąc często przez Wylatowo, widzę, że niektóre są oznaczone drzewa, a niektóre nie. 
Dlatego prosiłbym tylko o informację, czy jest zgoda dyrektora zarządu, dyrektora ochrony 
środowiska z Bydgoszczy, nawet telefonicznie, czy nie ma. Dziękuję. 
 
Leszek Duszyński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Panie starosto. Ostatnio media doniosły, że w Zarządzie Dróg Powiatowych kontrolę 
przeprowadziło Centralne Biuro Antykorupcyjne. Jak media donosiły, sprawa dotyczy 
rzekomych, ja powtarzam rzekomych, bo w przeciwieństwie do niektórych tutaj na sali ja nie 
feruję wyroków, ale rzekomych nieprawidłowości przy budowie ulicy Padniewskiej. Czy może 
pan starosta coś więcej powiedzieć na ten temat, czy pan starosta będzie zasłaniał się 
tajemnicą śledztwa, czy postawiono już komuś zarzuty, czy to jest postępowanie w sprawie, 
czy przeciwko komuś. Dziękuję. 
 
Tomasz Krzesiński (Starosta Mogileński) 
Panie Przewodniczący może odpowiem, bo nie spamiętam  pytań.  Zacznę  od końca i bardzo 
się cieszę, że to pytanie odnośnie chociażby  postępowania sprawdzającego zaznaczam. Nikt 
żadnych zarzutów nie otrzymał. Jest to postępowanie sprawdzające sami państwo, 
doskonale wiecie, bo wielokrotnie u państwa na sesji mówiłem, że kosztorysowo największa 
inwestycja drogowa w historii Powiatu Mogileńskiego.  Wynosiła  około 20 000 000 złotych, 
ponad 20 000 000 zł. Wiecie państwo, że po przetargowo wyszła, to kwota około 13 
500 000 zł. Stąd też tu oszczędności dość duże. Ja się z tego tytułu Szanowni Państwo, bardzo 
cieszę, bo to nie są tylko oszczędności dla budżetu Powiatu Mogileńskiego, ale także dla 
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budżetu państwa i inne samorządy mogły skorzystać  z tej kwoty, która nam została po 
przetargu i mogły też inwestować. Ale moi drodzy, jest to postępowanie sprawdzające. 
Powiat Mogileński jest otwarty na współpracę. Zarząd Dróg wszystkich informacji 
dokumentów udzielił. Ja też jako starosta byłem przesłuchiwany i mogę państwu tylko tyle 
powiedzieć i z drugiej strony bardzo się cieszę, bo wiecie, państwo, że  przy tak potężnych 
jakie Powiat Mogileński dokonuje w ostatnich 3 latach ja powiem państwu tylko tyle, że 
bardzo się cieszę, bo to też będzie sprawdzenie transparentności, uczciwości naszych 
pracowników i podległych jednostek i każde służby mają prawo wręcz mówię obowiązek 
wejść i skontrolować, czy to akurat w tym wypadku Zarząd Dróg Powiatowych, czy inne 
jednostki. Zobaczymy. Szanowni Państwo, na razie nie chcę nic na temat tej sprawy 
powiedzieć. Mogę tylko tyle powiedzieć, że to jest sprawa, która dotyczy o takich przyjmijmy 
rzeczy, które przy budowie mogą wystąpić także. Następne pytanie odnośnie chociażby 
chodnika tutaj, przy ulicy Witosa. Tak, oczywiście myślimy o wymianie chodnika. Wiemy 
doskonale, że jest to pewnie chodnik, który gdzieś był założony z 40 lat temu i widzę 
doskonale jeżdżąc codziennie, że są tam potężne braki. Oczywiście, jeżeli będzie taka 
możliwość z tym zjazdem, oczywiście też to zrobimy. Tylko mówię, że na terenie naszym, bo 
na nie swoim terenie niestety takich nawierzchni kłaść nie możemy. Jeżeli będzie taka 
możliwość, jak najbardziej, to to zrobimy. Odnośnie służby zdrowia. Szanowni Państwo. 
Oczywiście tutaj też bardzo dobre pytanie odnośnie bronchoskopu i tego, żeby taki 
pododdział utworzyć. Myślimy o tym. Szanowni Państwo, rozmowy, które trwają od ponad 
roku z niektórymi specjalistami, mam nadzieję w czwartek  chyba już finalne spotkanie z 3 
lekarzami, z którymi rozmawiamy, żeby przede wszystkim tak jak tu wcześniej powiedziałem, 
wydaje mi się, że nasz powiat powinien być typowo szpitalem diagnostycznym. Reszta takich 
cięższych przypadków powinna być wysyłana do tych specjalistycznych szpitali, gdzie są 
specjaliści, odpowiedni sprzęt, żeby nasi mieszkańcy mogli być zaopatrzeni i należycie 
obsłużeni. Odnośnie rehabilitacji, jeszcze nic nie jest przesądzone. W przyszłym tygodniu 
mogę państwu powiedzieć, że już będą ostateczne decyzje odnośnie tego, czy rehabilitacja 
będzie na dworcu, czy dostawimy taką rehabilitację, o której mówiliśmy wcześniej, 
kontenerową. Wiecie, państwo, że złożyliśmy wniosek o dofinansowanie. Nie wiemy czy 
Powiat Mogileński otrzyma środki,  gdzieś tam jakiś błąd we wniosku jest zrobiony. A druga 
strona. Też Szanowni Państwo, wiecie doskonale, że budżet państwa nie jest w zbyt dobrej 
kondycji. Stąd też na wszystkie widzimisię wszystkich samorządów niestety pieniędzy nie 
starcza. Wiecie, państwo tutaj Pan Radny Stochliński wielokrotnie pytał też o to,  kiedy w 
końcu będzie stomatolog? Tu ma pan rację, ja też cały czas muszę państwu powiedzieć jedną 
rzecz, że próbuję, niestety póki co Narodowy Fundusz Zdrowia, i to mnie też bardzo dziwi, 
nie ogłosił konkursu. Wiecie, państwo, że przede wszystkim stomatolog dziecięcy jest 
bardzo, bardzo potrzebny chociażby dla naszych placówek oświatowych.  Wizytowaliście  
państwo ten gabinet, wiecie, że u nas jest wszystko gotowe, tylko czekamy za odpowiednim 
podpisem, za odpowiednim konkursem, żeby ten gabinet otworzyć. Odnośnie  psychiatrii 
dziecięcej. Moi drodzy, jest pododdział psychiatryczny w Strzelnie. Także tu proszę kierować 
mieszkańców do Strzelna. Mówimy o obiekcie byłego szpitala, czyli Zakładzie Opiekuńczo 
Leczniczym. Tam proszę kierować wszelkie swoje zapytania, wątpliwości. I tam na pewno 
państwo dostaniecie i otrzymacie pomoc. Jeszcze tu pani Maria mówi odnośnie chodnika, czy 
ścieżki pieszo rowerowej. Oczywiście, jeżeli będzie taki konkurs, czy projekt konkursu na 
budowę, żebyśmy mogli otrzymać dofinansowanie. Wiecie, państwo doskonale wielokrotnie 
podkreślałem i będę podkreślał, że chciałbym i moim marzeniem, nie tylko moim, ale pewnie 
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wszystkich państwa jest żeby od Świerkówca w kierunku Goryszewa, poprzez Kwieciszewo, 
Marcinkowo, Gębice, Przyjezierze, żeby taki chodnik powstał.  Pierwszym  etapem, Szanowni 
Państwo, jest to, że dostaliśmy dofinansowanie na remont drogi od Gębic, Ostrowo, 
Przyjezierze, Wójcin, Siedlimowo. Blisko 20 kilometrowy odcinek. No i teraz, jeżeli oczywiście 
będą takie możliwości, to na pewno to zrobimy. Szanowni Państwo, wiecie, że z tych 
środków unijnych 
gmina Mogilno wzbogaci się o dalszy ciąg, ścieżki pieszo- rowerowej, czy chodnika, mówimy 
od skrętu na Kopczyn w kierunku Wieńca, skręt na Chałupska, Wszedzień. Właśnie mowa o 
tej pętli, małej pętli, takiego szlaku naokoło Jeziora Wiecanowskiego i to na pewno w 
najbliższym czasie ta inwestycja na pewno będzie powstawała. Druga strona zależy tutaj od 
gminy Mogilno i Urzędu Marszałkowskiego.  Z  naszej strony składamy wnioski realizacji 
takich inwestycji, będziemy na pewno wykonywać. 
 
Małgorzata Kopeć (Radna Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Panie starosto, chciałbym podziękować w imieniu wszystkich mieszkańców Wszednia za trud, 
jaki pan wkłada w realizację wywozu tych niebezpiecznych odpadów. Liczymy na rozwiązanie 
tego problemu do końca, ponieważ to my borykamy się z tymi niebezpiecznymi zapachami  
na co dzień i mam nadzieję, że pan starosta rozwiąże ten problem do końca. Liczę na to. 
 
Stanisław Redmann (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Panie starosto, chciałbym zapytać, jakie pan przewiduje w tym roku prace do wykonania, 
jeśli chodzi o ułożenie masy asfaltowej wokół miejscowości największych w moim terenie, 
czyli wokół Gębic, Marcinkowa, Kwieciszewa i jakie roboty drogowe, np. usuwanie ziemi z 
poboczy, gdzie pan zamierza takie coś wykonać? Tak realnie niech pan powie, w tym roku. 
 
Grzegorz Stochliński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Dziękuję Panie Przewodniczący. Panie starosto, ja się bardzo cieszę, że SP ZOZ i starostwo 
pozyskało dosyć duże dofinansowanie na zakupy, jakby przyrządów do diagnostyki 
medycznej tylko chciałbym zauważyć, że jednak sprzęt nie leczy. I bardzo się cieszę, że pan tu 
poruszył, że pan prowadził rozmowy z kilkoma lekarzami na temat przyjścia tutaj do Mogilna, 
podpisania umowy, czy kontraktu na świadczenie usług. No nie wiem jacy, to są specjaliści. 
Pan  w ubiegłym roku obiecał, że gdzieś około 3, 4 specjalistów nowych przyjdzie do Mogilna. 
Ostatnio pojawiła się też informacja na stronie SPZOZ-u, że został ogłoszony konkurs na 
przyjęcie do SPZOZ  Mogilno okulisty. Może pan nie odpowiadać, bo ja mówię, że to jest w 
toku, jak tu pan powiedział, więc są prowadzone rozmowy. Może na kwietniowej sesji już coś 
więcej się wyjaśni, jak tutaj mówiła pani radna Wioleta Michalak odnośnie pulmonologa. To 
ja bardzo bym zabiegał przede wszystkim o to, by starać się pozyskać chociaż na cząstkowy 
etat diabetologa. Dzisiaj zdajemy sobie sprawę, że cukrzyca to tak jest to tak naprawdę  cichy 
zabójca. Dziękuję. 
 
Małgorzata Źrałka (Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Przestrzennej Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Panie starosto ja z takim zapytaniem. Akurat to nie dotyczy może drogi na terenie naszej 
gminy, ale naszego powiatu. Chodzi o drogę Zbytowo-Łąkie-Strzelno. Czy ta droga będzie 
robiona? Mieszkańcy  Zbytowa i pani sołtys o to pytają. 
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Tomasz Krzesiński (Starosta Mogileński) 
Szanowni Państwo, Panie Przewodniczący.  Droga  Zbytowo- Łąkie już jest owiana legendą i 
już wersji tyle na ten temat tej drogi słyszałem, że już Szanowni Państwo, no sam się dziwę, 
że jeszcze jestem w stanie mówić prawdę, bo tyle tych wersji już było. Ale moi drodzy, tu nie 
chodzi, wiecie, państwo doskonale że Powiat Mogileński otrzymuje potężne dofinansowania. 
Składamy wnioski konkursy. No niestety, po raz kolejny Samodzielne Kolegium Odwoławcze 
wydało decyzję uchylającą burmistrza Strzelna. Niestety, nie mamy zgody na wycinkę drzew. 
Mogę państwu pokrótce powiedzieć, że w 2021 roku 30 grudnia, zostałem starostą i tu 
bardzo bym chciał, żebyście państwo właśnie tą teorię mówili. Można to sprawdzić w 
dokumentach. Ten projekt na przebudowę drogi Zbytowo- Łąkie już był. Czyli ja nie miałem 
żadnego, zresztą tu radny Mirosław Leszczyński może doskonale na ten temat powiedzieć, 
czyli ja nie miałem żadnego absolutnie wpływu na to i na ten projekt. Projekt przyszedł 
bodajże 10 grudnia w moje urodziny, ale nie byłem wtedy starostą i muszę państwu 
powiedzieć, że właśnie do tego czasu Pan Burmistrz Strzelna mógł wnieść zastrzeżenia do 
tego projektu. No niestety, nie wniósł. No tak się stało jak z wieloma zresztą innymi rzeczami. 
Tak się stało, że w tej chwili,  nie ma zgody, walczymy. Słuchajcie państwo, bo ja nie chcę się 
rozwodzić już nad tym, czy tak jest, czy jest inaczej. Wiecie, państwo projekty kosztują to 
potężne pieniądze. Zostając starostą,  pierwsze co zrobiłem, to żeby wszystkie projekty, 
które były już na stole, gotowe, żeby  te projekty wykorzystać, żeby publiczne pieniądze nie 
szły na marne. Zrobiliśmy wszystkie projekty, praktycznie w tej chwili nowe projekty, które 
wchodzą, dostają dofinansowania, czyli jesteśmy, idziemy na bieżąco. Żeby słuchajcie 
państwo ten projekt na Zbytowo - Łąkie nie przepadł w zeszłym roku zrobiliśmy pierwszy 
wpis odnośnie ścinki poboczy, żeby przedłużyć go o kolejny okres 5 lat. Żeby publiczne 
pieniądze nie poszły na marne. Martwi mnie to Szanowni Państwo, że na zeszłotygodniowej 
sesji dosłownie kilometr dalej chciano nie wprowadzać strefy ciszy, gdzie po jeziorze Łąkie 
pływały skutery. Akwen 15 hektarowych, gdzie są łabędzie nieme, czaple i wiele innych 
gatunków zwierząt. I tu tutaj, Szanowni Państwo, nie patrzy się na przyrodę na zwierzęta, a 
patrzy się tutaj, nie dając zezwolenia na wycinkę kilku drzew, gdzie tu przede wszystkim 
chodzi o bezpieczeństwo mieszkańców, podróżujących.  Szanowni Państwo, z mojej strony 
pragnę zaznaczyć, że niestety inaczej tej drogi przebudować się nie da. Poprzedni odcinek 
tutaj też dzięki państwu, ze Zbytowa w kierunku Łąkiego nie ma żadnego problemu. Zgoda na 
wycinkę. Są specjaliści, którzy tworzą projekty i zgoda na wycinkę bez najmniejszego 
problemu była. W tej chwili niestety nie ma. I Szanowni Państwo, nie wiem, próbujemy 
rozmawiać, próbujemy rozwiązać problem. Nie do mnie to pytanie. Naprawdę. 
 
Leszek Duszyński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Panie starosto doceniam pana pracę na rzecz Powiatu Mogileńskiego, ale nie podoba mi się 
ta permanentna wojna z burmistrzem Strzelna z Dariuszem Chudzińskim. Może nieliczni 
pamiętają, tutaj pan Przemek, może pan Paweł Molenda, czy starsze osoby, gdzie w bólach 
tworzył się Powiat Mogileński, gdzie dużo nas to kosztowało. Mamy 4 gminy, czyli tak 
naprawdę niewiele gmin. Nasz powiat zawsze był przeznaczony w rozmowach w Warszawie 
do likwidacji, ponieważ stolica powiatu, czyli Mogilno, nie ma już 15 000 mieszkańców, nie 
mamy 50 000 mieszkańców w Powiecie Mogileńskim i nie mamy 5 gmin, tylko 4 gminy. Czyli 
tak naprawdę żadnego wskaźnika zgodnie z prof. Michałem Kuleszą w chwili obecnej nie 
osiągamy. Ja sobie wyobrażam inną rolę, panie starosto, z całym szacunkiem do pana drogi 
Tomaszu, aby jednak rozmawiać, żeby być tym ojcem Powiatu Mogileńskiego. My mieliśmy 
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różne zdania z poprzednimi starostami. Ja mam tu na myśli starostę Tomasza Barczaka, ale 
zawsze staraliśmy się osiągnąć jakiś kompromis. Dlatego bym prosił pana starostę o to, aby 
był pan starosta ojcem Powiatu Mogileńskiego. Dziękuję. 
 
Tomasz Krzesiński (Starosta Mogileński) 
Oczywiście tutaj z panem się zgodzę, robię wszystko, żeby tak było, ale muszę panu 
powiedzieć, że jakiekolwiek zgody jakiekolwiek wnioski Starosta Mogileński w trybie pilnym i 
pan powinien o tym doskonale wiedzieć jako włodarz, starosta w trybie pilnym zawsze 
wydawał decyzje. Też niedawno pan wiceburmistrz Strzelna zadzwonił do mnie z prośbą o to, 
by starosta zgodził się, żeby w Ciechrzu na  naszej drodze zrobić kanalizację  i czy pan 
starosta wyrazi taką chęć i zgodę. Mogę państwu powiedzieć jedną rzecz. W ciągu jednego 
dnia ta zgoda została wydana, żeby gmina Strzelno pozyskała 6 000 000 zł dotacji. Także 
przepraszam bardzo, ja nie będę wiecznie. Jestem za tym, żeby rozmawiać. Mój gabinet 
zawsze jest szeroko otwarty i pan o tym wiedział doskonale. Zawsze. Nigdy nie było 
problemów. A przypomnę państwu, że to Starosta Mogileński jest przewodniczącym zarządu, 
a zarząd jest pięcioosobowy. Czyli cała piątka ma problem. Wydaje mi się, że nie. Oczywiście 
apeluję cały czas, usiądźmy, rozmawiajmy, zresztą zauważcie państwo jedną rzecz i Panie 
Burmistrzu, wiedział pan doskonale, że największym beneficjentem, bo był pan wielokrotnie 
świadkiem wielu rozmów, największym beneficjentem dofinansowania, czy inwestycji jest w 
tej chwili gmina Strzelno. Blisko 70 000 000 inwestycji na terenie gminy Strzelno. Nigdy w 
historii takich inwestycji ta gmina nie otrzymywała. Dziękuję. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Bardzo dziękuję, panie starosto, jeżeli czas pozwala, to prosimy pozostać.  
 
Tomasz Krzesiński (Starosta Mogileński) 
Bardzo dziękuję, wszystkiego dobrego i owocnych obrad. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Dziękuję. Proszę  państwa, przybył na sesję pan Stanisław Kaszyński, Honorowy Obywatel 
naszego miasta, także bardzo się cieszymy i witamy. 
 
Ad.6.   
Marcin Łączny (Zastępca Burmistrza Mogilna) 
Panie Przewodniczący, panie panowie radni, zaproszeni goście. Wywołaliśmy tą uchwałę z 
tego względu, że otrzymaliśmy dofinansowanie na aktywne place zabaw w ramach tego 
zadania gmina otrzymała 300 000 zł i w związku z tym wprowadzając te pieniądze, będziemy 
mogli przebudować plac zabaw przy żłobku w Mogilnie. Także naprawdę jest to fajna 
inicjatywa. 100% dofinansowania, w tym środki, które wystarczą zarówno na projekt, jak i na 
wykonanie. Ponadto 11 000, które dodatkowo zostaje zwiększone jeśli chodzi o plan 
dochodów budżetowych to środki, które pochodzą zarówno ze zwiększenia dotacji, jeśli 
chodzi o bibliotekę w Mogilnie, jak również 3000 z tytułu sprzedaży węgla oraz 4000 z tytułu 
odsetek od zaległych podatków. Ponadto, jeśli chodzi o zadanie inwestycyjne, wprowadzamy 
zadanie polegające na opracowaniu dokumentacji projektowo kosztorysowej i budowę sieci 
wodociągowej w obrębie miejscowości Stawiska. To jest kwota 60 000 zł. Dodatkowo 
opracowanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej związane z budową sieci 
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wodociągowej w obrębie miejscowości Przyjma oraz opracowanie dokumentacji projektowo- 
kosztorysowej i budowa sieci wodociągowej w obrębie miejscowości Marcinkowo, to jest 
droga w kierunku Gozdanina. Również tutaj te zadanie, jeśli chodzi o wodociągi, zostały 
wprowadzone. Także w tych zmianach wprowadzamy tylko dodatkowe dochody, żadnych 
pożyczek, kredytów itd. 
 
Stanisław Redmann (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, wysoka Rado, zaproszeni goście. Mam pytanie 
dotyczące dofinansowania placu zabaw przy żłobku w Mogilnie. Pytanie jest takie, że bardzo 
się cieszymy, że takie dofinansowanie dotarło do nas, że te dzieciaki będą miały pociechę z 
tego placu zabaw. I w kontekście budowy tego placu chciałbym się zapytać o takie place 
zabaw, które kiedyś były podejmowane z PFRON- u. Mianowicie Gozdanin, Padniewko, 
Stawiska. Zadanie to zostało wstrzymane dlatego że były jakieś zawirowania w Urzędzie 
Skarbowym z VAT- em, coś takiego. I jakie są aktualne sytuacje związane z pozyskaniem tych 
dofinansowań do tych placów zabaw, tych trzech, które wymieniłem. 
 
Łukasz Kuntowski (Dyrektor Wydziału Funduszy Europejskich i Rozwoju Lokalnego) 
Panie burmistrzu, Szanowni Państwo, jeśli chodzi o  place zabaw, Stawiska, Gozdanin, 
Padniewko, w zeszłym roku miał być ogłoszony nabór  w ramach PFRON- u na wykonanie 
tych prac, jednak ten nabór był dedykowany tutaj dla stowarzyszeń. Mamy informację z 
PFRON- u, że ten nabór ma być ogłoszony w tym roku, więc cały czas te wszystkie 
dokumenty aplikacyjne czekają. Dokumentacja projektowa jest opracowana, kosztorysy są 
zaktualizowane. Także jak tylko otrzymam sygnał, że taki nabór jest ogłoszony, na pewno 
będziemy w nim startować. Dziękuję. 
 
Łukasz Gapiński (Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie)  przedstawił projekt 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  budżetu gminy Mogilno na rok 2025. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie)  poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
W wyniku głosowania 19 głosami za, przeciwko 0, wstrzymujących się 0, podjęto uchwałę  
o treści jak w projekcie. 
 
Ad.7.   
Marcin Łączny (Zastępca Burmistrza Mogilna) 
Szanowni Państwo, uchwała ta związana jest z poprzednią uchwałą, która zmieniała plan 
dochodów budżetowych i wydatków budżetowych, tak wiec ta uchwała jest ciągłością 
poprzedniej uchwały. 
 
Robert Maćkowiak (Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie)  przedstawił projekt 
uchwały zmienającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mogilno 
na lata 2025-2039. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie)  poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
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W wyniku głosowania 19 głosami za, przeciwko 0, wstrzymujących się 0, podjęto uchwałę  
o treści jak w projekcie. 
 
Ad.8.   
Marcin Łączny (Zastępca Burmistrza Mogilna) 
Panie Przewodniczący, panie panowie radni. Na pewno sam tytuł uchwały pozostawia wiele 
wątpliwości, więc trzeba  troszeczkę przedstawić tutaj rys historyczny. Musieliśmy wywołać 
uchwałę dotyczącą, która dotyczyła wymiany drzwi klatek schodowych na przeciwpożarowe. 
I tak tutaj, jak mamy  w tytule dalej opisane, w związku z tym, że nastąpiła zmiana nazwy 
zadania, musieliśmy uchylić tą uchwałę, ale organ nadzoru stwierdził, że skoro to było w 
2024, to niepotrzebnie uchyliliśmy uchwałę, więc teraz uchylamy uchylającą uchwałę. Jest to 
trochę komiczne, ale niestety pod względem formalnoprawnym tak musi zostać to 
przeprowadzone. Także to jest uchwała uchylająca uchylającą uchwałę. Dziękuję 
 
Łukasz Gapiński (Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie)  przedstawił projekt 
uchwały uchylającej uchwałę uchylającą uchwałę w sprawie przyznania dotacji celowej dla 
Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Jana Apostoła w Mogilnie na zadanie pn. " Wymiana drzwi 
klatek schodowych na przeciwpożarowe o klasie odporności EI30S w Parafii 
Rzymskokatolickiej pw. Św. Jana Apostoła w Mogilnie". 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
W wyniku głosowania 21 głosami za, przeciwko 0, wstrzymujących się 0, podjęto uchwałę o 
treści jak w projekcie. 
 
Ad.9.  
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Przechodzimy do kolejnego punktu podjęcie uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji 
społecznych na terenie gminy Mogilno w sprawie mogileńskiego budżetu obywatelskiego na 
rok 2026. Proszę państwa, Pan Burmistrz Karol Nawrot już w czasie kampanii obiecał, że taki 
budżet powstanie. Myślę, że to jest konsekwencja tego, co obiecał. Myślę, że to jest bardzo 
dobra decyzja. 
 
Robert Maćkowiak (Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, panie panowie radni, zaproszeni goście. Ja tutaj się 
też przychylam do zdania pana przewodniczącego. W kampanii wyborczej Pan Burmistrz 
wnosił o stworzenie takiego budżetu. Sam też starając się o mandat radnego, wnosiłem o to, 
żeby taki budżet w przyszłości powstał i z tego powodu bardzo się cieszę. Myślę, że to jest 
pierwszy krok do wprowadzenia tego budżetu obywatelskiego. Spowoduje to większy wpływ 
mieszkańców na podejmowane decyzje. Mam nadzieję, że oni poczują tą sprawczość, że 
będą mieli wpływ na wydawanie pieniędzy z budżetu. Przekazujemy inicjatywę w ich ręce i 
mam nadzieję, że to jest bardzo dobry kierunek. Zawsze jest druga strona medalu. I tutaj w 
jakiejś części podzielam zdanie też radnego Stochlińskiego, który poruszył to na komisjach 
odnośnie tego, że jeśli dodamy fundusz osiedlowy, sołecki, budżet obywatelski, to daje tam 
kwotę 1 600 000. I w okresie, w jakim jesteśmy, czyli tych pieniędzy nie mamy, to są spore 
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pieniądze, ale mimo wszystko myślę, jestem pewien, że te pieniądze zawsze były dobrze 
wydawane. Szczególnie będąc członkiem Zarządu Osiedla nr 1 i Pani Przewodnicząca, to jak 
najbardziej może potwierdzić, że patrzymy tam na każdą złotówkę, wszystko jest dokładnie 
przemyślane. A to, że ludzie niżej mogą też mieć wpływ na jakieś decyzje, to jest wszystko 
zawsze przemyślane. Pani Przewodnicząca nieraz dokładała pieniądze własne do różnych 
inicjatyw my jako członkowie zarządu też się dokładaliśmy, czy to w formie pieniężnej, czy 
jakiejś tam rzeczowej, więc tutaj myślę, że to będzie kolejny krok do tego, żeby mieszkańcy 
mieli wpływ na wydawanie tych pieniędzy i mimo trudnej sytuacji finansowej cieszę się, że 
taką uchwałę dzisiaj będziemy podejmować. Mam nadzieję, że Państwo Radni też 
podzielacie w jakiejś części moje zdanie i będziecie głosować za tą uchwałą. Dziękuję,  
 
Leszek Duszyński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, ja bardzo się cieszę, że nie będzie likwidowany tak 
Pan Burmistrz na komisjach pan Karol Nawrot powiedział, że nie będzie likwidacji funduszy 
osiedlowego. Bo tak naprawdę fundusz osiedlowy nie jest umocowany w żadnym prawie. To 
jest nasza decyzja, Rady Miejskiej już od wielu lat realizowana. No i postulowałbym, 
powtórzę się jeszcze raz, to co mówiłem na komisjach, aby w przyszłym roku, Szanowni 
Państwo, zwiększyć ten fundusz osiedlowy do kwoty 40 000 zł, bo te 25 000 zł, to jest 
naprawdę stanowczo, stanowczo, za mało. Dziękuję. 
 
Marcin Łączny (Zastępca Burmistrza Mogilna) 
Panie Przewodniczący, panie panowie radni. W mojej ocenie wprowadzenie budżetu 
obywatelskiego, tak tutaj, jak w kampanii wyborczej, zapowiedział burmistrz Karol Nawrot, 
to jest bardzo dobra inicjatywa. Jestem przekonany, że w momencie, kiedy uruchomimy już 
aplikację związaną z dostępem mieszkańców do różnego rodzaju informacji, będziemy mogli 
rzeczywiście realnie konsultować i wprowadzać wszystkie pomysły, które mieszkańcy tutaj 
będą nam zgłaszali. Jeśli macie jakieś merytoryczne pytania co do tego budżetu 
obywatelskiego, co do tego projektu, konsultacji itd.  na pewno sekretarz odpowie i ja mu z 
góry tutaj dziękuję za przygotowanie wszelkich dokumentów, bo jeśli chodzi o budżet 
obywatelski, wziął on to na swoje barki i cały czas nad tym ciężko pracuje. Także tutaj 
chciałbym jeszcze raz bardzo za to podziękować. Dziękuję. 
 
Robert Maćkowiak (Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) przedstawił projekt 
uchwały w sprawie  przeprowadzenia konsultacji społecznych na terenie Gminy Mogilno w 
sprawie Mogileńskiego Budżetu Obywatelskiego na rok 2026. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
W wyniku głosowania 21 głosami za, przeciwko 0, wstrzymujących się 0, podjęto uchwałę o 
treści jak w projekcie. 
 
Ad.10. 
Marcin Łączny (Zastępca Burmistrza Mogilna) 
Szanowni Państwo wpłynęła petycja dotycząca przedkładania Radzie Miejskiej w Mogilnie 
raportu stanu zauważonych potrzeb w zakresie ochrony pomników przyrody. Tutaj Komisja 
Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w zakresie petycji złożonej przez osobę prywatną, 
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zaopiniowała tą petycję negatywnie. W mojej ocenie podjęła słuszną opinię z tego względu, 
że w 2023, pomijając oczywiście fakt, że Rada Miejska ma uchwałę dotyczącą pomników 
przyrody, to w 2023 roku gmina Mogilno dokonała profesjonalnej inwentaryzacji wszystkich 
pomników przyrody. Została wykonana opinia dendrologiczna przez osobę posiadającą 
odpowiednie uprawnienia. Można powiedzieć, że na bieżąco tą inwentaryzację mamy 
zrobioną. Ponadto jestem przekonany, że każdy sołtys, każdy mieszkaniec, jak również 
pracownicy Wydziału Gospodarki Przestrzennej i Ochrony Środowiska  naszego Urzędu  
Miejskiego w Mogilnie na bieżąco kontrolują stan fitosanitarnych wszystkich pomników 
przyrody i drzew znajdujących się na terenie gminy Mogilno. Myślę, że jeśli jakiekolwiek 
zmiany, jeśli chodzi tutaj o stan fitosanitarny poszczególnych pomników przyrody, czy drzew, 
które stanowią naprawdę wartość dodaną w naszej gminie, byłaby zła, to będziemy tutaj 
reagować. I takiego raportu co pół roku nie ma sensu, żebyśmy tutaj składali, żeby on był 
Radzie Miejskiej przedstawiany, bo na bieżąco wszystko jest kontrolowane. Dziękuję bardzo. 
Także uważam, że taka uchwała w tej formie powinna zostać podjęta. 
 
Łukasz Gapiński (Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) przedstawił projekt 
uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
W wyniku głosowania 21 głosami za, przeciwko 0, wstrzymujących się 0, podjęto uchwałę o 
treści jak w projekcie. 
 
Ad.11.   
Marcin Łączny (Zastępca Burmistrza Mogilna) 
Szanowni Państwo, uchwała ta związana jest z faktem, że jako gmina Mogilno chcielibyśmy 
przystąpić do banku żywności w Grudziądzu. Taka opłata miesięczna, którą gmina będzie 
musiała ponosić, to jest 1300 zł. Chcemy, aby całość działań związana z wydawaniem tej 
żywności koordynował dyrektor naszego MGOPS z tego względu, żebyśmy mieli nad tym 
jakiś realny wpływ. Myślę, że tutaj nasz ośrodek pomocy społecznej najlepiej wie jacy 
mieszkańcy, jakie mają potrzeby. Więc tutaj chcemy, żeby nasz MGOPS koordynował te 
zadania. Zawsze jeśli oczywiście uznamy, że nie ma takiej już potrzeby, to będziemy mogli 
wystąpić z takiego banku żywności, aczkolwiek wydaje mi się, że jest to fajna inicjatywa, 
którą powinniśmy wspierać. Dziękuję. 
 
Leszek Duszyński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Szanowni Państwo, proszę mnie źle nie zrozumieć, ja jestem oczywiście za pomocą dla osób 
potrzebujących, ale zastanawiam się, czy jest potrzeba bycia w tym banku żywności  Banku 
Żywności w Grudziądzu. Proszę państwa, to jest 1300 zł. Panie Burmistrzu, od czego zależy ta 
składka, od liczby mieszkańców, czy każdy płaci taką ryczałtową składkę? 
 
Marcin Łączny (Zastępca Burmistrza Mogilna) 
Z tego, co kojarzę, to każdy płaci taką składkę. To nie jest składka uzależniona od ilości 
mieszkańców, tylko to jest taka nazwijmy to ryczałtowa składka, którą płaci każda gmina. 
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Leszek Duszyński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Bo Szanowni Państwo, kilka lat temu stowarzyszenie jedno ze stowarzyszeń działających na 
terenie Mogilna zamontowała lodówkę dla osób potrzebujących. Pani dyrektor, mam 
pytanie, mogę prosić panią dyrektor. Bo nie wiem, jak ona jest wykorzystywana, bo ja często 
idę to tam bardzo rzadko widzę produkty. Nie wiem, czy one są wykorzystywane bardzo 
szybko, są brane itd. dalej. Ale policzmy sobie, Szanowni Państwo, czy byśmy my sami, bez 
wchodzenia do tego banku, bycia członkiem tego banku, byśmy sobie sami nie poradzili. 
1300 zł tak szybko liczę razy 12, to jest 15 600 plus jeszcze wolontariat. Ludzie o dobrym 
sercu i  możne rzeczywiście nie byłoby potrzeby panie Burmistrzu, być tym członkiem i sami 
sobie poradzić na tym  poziomie, co teraz działamy. Bo wydaje mi się, że opieka społeczna, 
przynajmniej jak byłem burmistrzem, to wydaje mi się, że bardzo dobrze to realizowała, 
pomoc dla potrzebujących. Nie wiem, jak jest teraz, chyba że coś  się zmieniło. 
 
Marcin Łączny (Zastępca Burmistrza Mogilna) 
Dziękuję za to pytanie. Z tego względu, że w momencie, kiedy wpłynęła do nas taka 
inicjatywa, czy rzeczywiście dołączyć do tego banku żywności, zarówno ja, jak również 
burmistrz Karol Nawrot, mieliśmy wiele wątpliwości, czy rzeczywiście to się nam będzie 
opłacało i jak to będzie wydatkowane, czy rzeczywiście nie lepiej, jakbyśmy to sami 
organizowali. Ale tutaj, po rozmowie z panią dyrektor MGOPS przeanalizowaliśmy to 
wszystko i rzeczywiście ona stwierdziła, że to, że wstąpimy do tego banku żywności w 
Grudziądzu, to jest ta wartość dodana i często nieraz niektóre gminy, no dostają więcej, 
niektóre dostają mniej, ale rzeczywiście na tę chwilę będzie to wartość dodana dla naszej 
gminy. Ja tutaj chciałbym przeprosić, że pani dyrektor nie może uczestniczyć, ale musiała 
wyjść na pogrzeb, także nie może osobiście odpowiedzieć na to pytanie. Ale wydaje mi się, 
że fajnie, jakbyśmy w tą inicjatywę weszli, a jeśli rzeczywiście będziemy, pani dyrektor na 
bieżąco będzie widziała, że te potrzeby, które tutaj gmina Mogilno, mieszkańcy mają, są 
mniejsze niż te 1300 zł tak już kolokwialnie rzecz ujmując, zawsze z tego banku z miesiąca na 
miesiąc możemy wystąpić. Także to nie jest tak, że dzisiaj wchodzimy do tego banku i przez 
kolejne nie wiem rok, czy dwa będziemy musieli w nim uczestniczyć. Także to jest inicjatywa, 
którą warto, żebyśmy podjęli, a jeśli okaże się, że te potrzeby są mniejsze, to zawsze możemy 
taki bank żywności opuścić. A tak jak wspominałem, z analizy, którą pani dyrektor 
przeprowadziła, to jest zasadne, żebyśmy w tym banku, w tej inicjatywie wzięli udział. 
Dziękuję. 
 
Maria Malczewska (Przewodnicząca Komisji Społecznej Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Może ja krótko dodam jako przewodnicząca Komisji Społecznej też rozmawialiśmy na ten 
temat i ta pomoc rzeczywiście jest bardzo potrzebna. Jest wiele osób potrzebujących i w tym 
właśnie teraz, ostatnim czasie, jeżeli ta żywność była wydawana, wiele osób skorzystało, no i 
bardzo się cieszyło, natomiast jeszcze wiele osób dopytywało, czy ta pomoc dalej będzie. 
Także uważam, że naprawdę jest potrzebna ta pomoc. 
 
Grzegorz Stochliński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Szanowni Państwo, ja mam podobne wątpliwości jak panowie burmistrzowie odnośnie tego 
banku żywnościowego, jak tutaj kolega radny Leszek Duszyński. Powiem tak, bo myśmy to 
już swego czasu przerabiali parę lat temu. Jeszcze wtedy nie byłem pracownikiem ośrodka 
pomocy społecznej w Mogilnie. Pamiętam kolejki, które tu się ustawiały za tą żywnością, ale 
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pamiętam też rzecz dla mnie niezrozumiałą, wręcz dziwną, że jak się szło później ulicami 
miasta, to po koszach walały się dziesiątki kilogramów mąki, ryżu, innych rzeczy, które po 
prostu ci, którzy odbierali tą żywność wyrzucali. Pan Majcherkiewicz będzie to pamiętał na 
pewno, bo jest tutaj starszym mieszkańcem jak ja, że no po prostu ta żywność się walała i ja 
pamiętam na sesji Rady Miejskiej także wypowiedź pani Przewodniczącej osiedla, pani Haliny 
Michalak, która także mówiła, że po tym okresie, kiedy były wydawane tutaj te paczki 
żywnościowe, że po bocznicach, po dachach, po trawnikach walały się mąka, ryże, makarony 
i inna tego rodzaju żywność. I dlatego mam też takie obawy. Ja co prawda zagłosuje za tym  
bankiem żywności, tylko nie wiem, czy forma wydawania, czy ona jest tak naprawdę 
właściwa. Ale tak jak tutaj Pan Burmistrz powiedział można zobaczyć, jak to będzie działało, 
bo pani Mario jeżeliby się okazało, że połowa tej żywności leży po rowach, śmietnikach i po 
koszach na śmieci to trzeba, ja nie mówię, że zrezygnować z tego, ale może wydawać to w 
jakiejś innej formie. No, próbować coś z tym zrobić, żeby pomagać tym ludziom, ale 
jednocześnie, żeby nie było marnowania żywności, bo przecież wiemy, że z tej pomocy 
ostatnio która była wydawana, ta żywność w Parku Miejskim w amfiteatrze skorzystało około 
900 osób z gminy Mogilno.  Tylko, żeby nie było marnowania żywności. Dziękuję. 
 
Łukasz Drzazgowski (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Ja tu jeszcze mam taką uwagę, że ja myślę, że to jest trochę na zasadzie takiego 
ubezpieczenia, że wiele gmin tam się dokłada i w razie czego, jak też coś stanie takiego jakieś 
niespodziewane rzeczy, czy coś takiego i oni mogą przekierować większą pomoc do jakiś 
danej gminy. Ja to tak trochę rozumiem. Uczestnicy w tym banku, że to nie jest tak do końca, 
że my wkładamy 1300 zł i liczymy na to, różne rzeczy mogą się zdarzyć i np. z naszych 
pieniędzy skorzysta jakaś inna gmina, która ucierpiała. I to jest taki swego rodzaju takie 
ubezpieczenie, czy samopomoc tych różnych gmin, które tam są. Ja to tak rozumiem taki 
bank, a nie będziemy wyliczać, czy my tu zarabiamy, czy nie. 
 
Maria Malczewska (Przewodnicząca Komisji Społecznej Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Szczerze mówiąc nie spotkałam się, żebym gdzieś zauważyła żywność wyrzuconą. No jest mi 
bardzo przykro, jeżeli się takie osoby zdarzają, bo to jest niewybaczalne. Nie jesteśmy w 
stanie ich sprawdzić. No, ale też nie możemy pod pojedyncze osoby podpinać całą resztę. 
Także no przykre, że takie coś się zdarza, ale ja się nie spotkałam jeszcze z tym. 
 
Marcin Łączny (Zastępca Burmistrza Mogilna) 
Ja tutaj też chciałbym wesprzeć głos pani radnej Malczewskiej. Rzeczywiście nie możemy 
wszystkich wrzucać do jednego wora, bo jeśli rzeczywiście jedna, czy dwie osoby, które nie 
uszanują tej pomocy, która zostanie takiej osobie dana, to nie znaczy, że wszyscy będą 
postępować w ten sposób i oczywiście tak jak wcześniej  Pani Przewodnicząca osiedla na 
poprzedniej sesji wskazała, różne sytuacje przedtem miały miejsce. Ja myślę, że tutaj główne 
zadanie MGOPS- u i pracowników będzie, żeby ta pomoc była jednak celowa i skierowana do 
osób, które rzeczywiście tego jak najbardziej potrzebują. Dziękuję. 
 
Leszek Duszyński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Nie pamiętam nazwy stowarzyszenia, ale jak byłem burmistrzem, to gmina Mogilno my 
wstąpiliśmy do stowarzyszenia. Salutaris i to też jest taka pomoc Panie Burmistrzu, która w 
razie jakiegoś kataklizmu, jest taką pomocą dla gminy. Nie wiem, czy jest sens powielać, to 
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oczywiście troszeczkę inny sektor. Nie wiem, zastanawiałem się, ale ja oczywiście jestem za 
pomocą, ale nie wiem, czy akurat w banku musimy być żywności. 
 
Wioleta Michalak (Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej w 
Mogilnie) 
Króciutko chciałam podsumować. Proszę państwa, wydaje mi się, że naprawdę 1300 zł to nie 
są jakieś wielkie pieniądze i to, co Pan Burmistrz mówił, nie jest to zobowiązujące, a przecież 
to, co pamiętam z akcji jesiennej to przecież są określone kryteria, które trzeba spełnić i na 
tym rzeczywiście pracownicy opieki pani dyrektor skrupulatnie po prostu to pilnowali. Więc 
wydaje mi się, że no nie ma co tutaj nad tym dyskutować. Dlatego że tych potrzebujących 
prawdopodobnie też będzie przybywać. No bo wiemy, jaka jest sytuacja na rynku pracy, a 
taka pomoc jest potrzebna dla tych osób, a mówię, trzeba przede wszystkim też spełnić 
kryterium. Nie wiem, jak będzie tutaj akurat przy tej pomocy, Panie Burmistrzu, czy też 
trzeba będzie te kryteria spełniać, ale przecież sami idziemy do sklepu, jak kupujemy nawet 
ranne zakupy, wiemy, ile nas to kosztuje. Dziękuję.  
 
Robert Maćkowiak (Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) przedstawił projekt 
uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Mogilno do związku stowarzyszeń Bank Żywności w 
Grudziądzu. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
W wyniku głosowania 20 głosami za, przeciwko 1, wstrzymujących się 0, podjęto uchwałę o 
treści jak w projekcie. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Ogłosił  dziesięciominutową przerwę w obradach.  
 
Ad.12. 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Szanowni państwo udzielam głosu panu Stanisławowi Kaszyńskiemu. 
 
Stanisław Kaszyński Honorowy Obywatel Miasta Mogilna 
Drodzy państwo, Szanowni przyjaciele. Wybaczcie, że zwracam się tak krótko, bo chcę 
przekazać takie moje przekonanie od lat, iż zawsze, kiedy znajduje się w gronie rodaków, 
pogodnieje moja twarz, a zdrowie się poprawia. Szkoda, że będąc tak daleko, nie mogę być 
częściej, bo pewnie mniej przeżywałbym dolegliwości. Byłbym z państwem do końca, ale w 
tej chwili pani szefowa klubu seniora dopomina się, żebym niezwłocznie się zjawił, bo 
obiecałem kilka miesięcy temu mogileńskim seniorom, że spotkam się z nimi o 11. Dziękuję, 
że mogłem być z państwem i mam nadzieję, że spotkamy się we wrześniu, kiedy no mam 
nadzieję, że dożyję do września, mam proszę państwa 89 lat, co widać. Wtedy chciałbym 
właśnie spotkać się z licznym gronem przyjaciół, kiedy stuknie mi dziewięć dekad. 
Wszystkiego dobrego. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) 
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Dziękujemy bardzo. Przede wszystkim panie Stanisławie, życzymy panu  zdrowia, aby jak 
najdłużej pan mógł z nami przebywać. 
Przechodzimy do kolejnego punktu. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy drodze 
wewnętrznej położonej w Mogilnie.  
 
Marcin Łączny (Zastępca Burmistrza Mogilna) 
Panie Przewodniczący, panie panowie radni. Został złożony wniosek o nadanie nazwy ulicy 
działki, nr 1715/26 i 1715/16. Jest to nazwa ulica Szałwiowa. Komisja zaopiniowała 
pozytywnie tą nazwę ulicy. Tutaj myślę, że jest zasadne, abyśmy podjęli  uchwałę, tak, aby 
właściciel nieruchomości przyległych do tych działek mogli wystąpić o nadanie numerów 
porządkowych. 
 
Łukasz Gapiński (Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) przedstawił projekt 
uchwały w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w Mogilnie.  
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
W wyniku głosowania 21 głosami za, przeciwko 0, wstrzymujących się 0, podjęto uchwałę o 
treści jak w projekcie. 
  
Ad. 13.  
Marcin Łączny (Zastępca Burmistrza Mogilna) 
Szanowni Państwo. W 2023 roku była podjęta uchwała w sprawie trybu postępowania o 
udzielenie dotacji podmiotom niezaliczanym do sektora finansów publicznych.  Naczelny Sąd 
Administracyjny i organ nadzoru wskazali, że komisja, która ocenia te wszystkie wnioski pod 
względem formalnoprawnym,  musi się składać z pracowników Urzędu Miejskiego. Później 
dopiero komisja, która ocenia pod względem merytorycznym, może się składać z 
przedstawicieli stowarzyszeń itd.  Później rekomenduje, które wnioski o przyznanie dotacji 
przedstawić, tak, aby burmistrz mógł podjąć  końcową decyzję. Także chodzi o to, że po 
prostu przedtem była jedna komisja, teraz będą dwie komisje. Pierwsza, która będzie 
oceniała pod względem formalnoprawnym, druga, która będzie oceniała pod względem 
merytorycznym. Później dopiero burmistrz udziela takiej dotacji podmiotom niezaliczanym 
do sektora finansów publicznych. Także dlatego zasadne jest, abyśmy podjęli tą uchwałę. 
 
Robert Maćkowiak (Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) przedstawił projekt 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie trybu postępowania o udzielenie dotacji 
podmiotom niezaliczonym do sektora finansów publicznych i nie działającym w celu 
osiągnięcia zysku, na zadania publiczne Gminy Mogilno, sposobu ich rozliczania oraz sposobu 
kontroli wykonywania  zleconego zadania publicznego. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
W wyniku głosowania 21 głosami za, przeciwko 0, wstrzymujących się 0, podjęto uchwałę o 
treści jak w projekcie. 
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Ad. 14.  
Marcin Łączny (Zastępca Burmistrza Mogilna) 
Gmina Mogilno jako  organ jest zobowiązana do uchwalenia do dnia 31 marca każdego roku  
programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt. Jak 
co roku taki program został przez pracownika merytorycznego przygotowany. Jest on 
dostosowany do aktualnych potrzeb, jakie w tej przestrzeni gmina Mogilna musi realizować. 
Tak więc zasadne jest, abyśmy tak jak co roku taki program przyjęli. Dziękuję bardzo. 
 
Leszek Duszyński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo. Rzeczywiście to co roku trzeba 
uchwalić ten program. Bardzo się cieszę, że od kilku lat pozytywną opinię wydaje nam 
Powiatowy Lekarz Weterynarii, bo kiedyś były nawet zastrzeżenia do znaków 
interpunkcyjnych. Ale ja mam pytanie inne, Szanowni Państwo, do pana dyrektora z 
Wydziału Funduszy Europejskich i Rozwoju Lokalnego.  Na komisji zadałem pytanie, czy 
powstanie pogrzebowisko, cmentarz dla zwierząt. Pan Burmistrz odpowiedział, że nie, 
dlatego, że są byt zbyt restrykcyjne wymogi, jeżeli dobrze pamiętam jego odpowiedź, ale ja 
pamiętam, panie dyrektorze, że kiedy jeszcze w tamtej kadencji, to my chyba procedury już 
przyszliśmy w sprawie, jak gdyby zgody na to, czy byliśmy w trakcie. Wiem, że jakieś zgody 
były już pozytywne, co do grzebowiska, cmentarza. To pierwsze pytanie i szkoda, że nie 
powstanie takie grzebowisko Panie Burmistrzu, i obawiam się, że też nie powstanie jednak 
schronisko dla bezdomnych zwierząt mimo że burmistrz mówił, że będziecie państwo 
sprawdzać, czy są jakieś dofinansowania zewnętrzne ale wydaje mi się, że teraz tylko jest 
taka odpowiedź, żeby po prostu to przesunąć w czasie i  na terenie gminy Mogilno myślę, że 
takie schronisko nie powstanie. Czy  mogę prosić o odpowiedź? 
 
Łukasz Kuntowski (Dyrektor Wydziału Funduszy Europejskich i Rozwoju Lokalnego) 
Panie Przewodniczący,  Szanowni Państwo. W zeszłym roku mieliśmy  opracowane takie 
badania gruntowe, gdzie faktycznie one umożliwiły jakby realizowanie tego grzebowiska dla 
zwierząt, ale też w ubiegłym roku otrzymaliśmy decyzję środowiskową, którą musimy 
obowiązkowo uzyskać  z Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska. Niestety, ona nam 
narzuciła bardzo wygórowane, jakby takie zalecenia, jeśli chodzi o powstanie tego  
grzebowiska. I to nie jest tak, że nie jest do wykonania, ale naprawdę to mogą być bardzo 
drogie elementy, bardzo drogie roboty do zrealizowania. I głównie ta decyzja tutaj jakby  
zaważyła. Dziękuję. 
 
Leszek Duszyński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
A jest pan w stanie powiedzieć, jakie to są roboty, na przykład. 
 
Łukasz Kuntowski (Dyrektor Wydziału Funduszy Europejskich i Rozwoju Lokalnego) 
Tu chodzi głównie np. o głębokość grzebania tych zwierząt,  zachowanie warstw pochówku, 
warstw wodonośnych, też kontrolowanie tego, pilnowanie tego też jakby stosowanie tych 
wszystkich obiektów.  Tam  miała być i spalarnia zwłok dla zwierząt, krematorium. Tak więc 
też wszystkie obiekty miały tutaj takie zachowane najwyższe standardy, sanitarne, jeśli 
chodzi właśnie o przywiezienie tutaj tych zwłok zwierzęcych, spalanie, przygotowanie. Także 
tutaj bardzo, bardzo takie wygórowane zasady na nas nałożono. Dziękuję. 
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Marcin Łączny (Zastępca Burmistrza Mogilna) 
Szanowni Państwo, myślę, że jeśli chodzi o schronisko, to jest na pewno melodia przyszłości.  
Jeśli gmina będzie w odpowiedniej kondycji finansowej, to pewnie do tego tematu wrócimy, 
jeśli będzie jakieś dodatkowe dofinansowanie zewnętrzne, które będziemy mogli uzyskać. 
Aczkolwiek na tę chwilę myślę, że przytulisko, które funkcjonuje na terenie komunalki, gdzie 
tutaj mamy między innymi przedstawiciela w postaci pani wiceprezes Doroty Czarneckiej, 
która tam również prężnie działa, myślę, że naprawdę spełnia swoją funkcję i działa bardzo 
dobrze i na tę chwilę widać, że te dofinansowania, które dajemy, te wsparcie finansowe, 
które tutaj gmina kładzie na przytulisko, to jest to, w co powinniśmy iść i jeśli dalej to będzie 
tak funkcjonowało, to naprawdę tutaj chylę czoła dla wszystkich wolontariuszy, którzy tam 
się udzielają.  Bardzo  dziękuję. 
 
Łukasz Gapiński (Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) przedstawił projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Mogilno w 2025 roku”. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
W wyniku głosowania 21 głosami za, przeciwko 0, wstrzymujących się 0, podjęto uchwałę o 
treści jak w projekcie. 
 
Ad.15. 
Marcin Łączny (Zastępca Burmistrza Mogilna) 
Panie,  panowie radni.  Gminny program na rzecz wspierania rodzin nie będzie musiał być 
ogłoszony w Dzienniku Urzędowym, bo nie ma takich podstaw prawnych, ale taki 
zatwierdzony przez państwa program stanowi podstawę, jeśli chodzi o aplikowanie o dotacje 
celowe z budżetu państwa, stanowi podstawę, jeśli, chodzi o wnioski, jeśli chodzi o środki 
finansowe na realizację programów z funduszy europejskich oraz stanowi podstawę przy 
starcie w konkursach ogłaszanych przez Ministerstwo Rodziny i Polityki Społecznej. Tak więc 
ten program musi zostać uchwalony z tego względu, że bez niego MGOPS nie będzie mógł 
startować po żadne środki zewnętrzne, które są bardzo istotne i potrzebne, aby tutaj, nasz 
MGOPS mógł wspierać i prawidłowo działać na terenie naszej gminy. Dziękuję. 
 
Robert Maćkowiak (Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) przedstawił projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia Programu Gminy Mogilno na rzecz Wspierania Rodziny na lata 
2025-2027. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
W wyniku głosowania 21 głosami za, przeciwko 0, wstrzymujących się 0, podjęto uchwałę o 
treści jak w projekcie. 
 
Ad.16. 
Leszek Duszyński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
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Panie Burmistrzu, bo dobrze pamiętam w tamtej kadencji Rada Miejska podjęła uchwałę o 
opracowaniu planu zagospodarowania przestrzennego. Czy sprzedajemy to, mając już na 
uwadze, że przyszedł jakiś konkretny inwestor,  czy to jest już taka uchwała, która pozwoli 
nam szukać, nazwijmy to intencyjną, która pozwoli nam szukać jakiejś firmy, która jest 
zainteresowana. Bo ja rozumiem, że jeżeli państwo ogłosicie przetarg, to może to kupić z 
całym szacunkiem zwykły Kowalski, który później będzie mógł na tym zarobić. Dlatego  chyba 
taką słuszną drogą byłoby to, aby znaleźć albo jakiegoś potencjalnego inwestora, chyba że 
jest taki potencjalny inwestor. Państwo rozmawiacie, w końcu od tego jest organ 
wykonawczy w postaci burmistrza. Być może, że taka sytuacja jest teraz. Jeżeli pan mógłby 
zdradzić rąbka tajemnicy. Oczywiście wiem, że to są rozmowy, jeżeli takie toczą się, rozmowy 
poufne, ale jeżeli mógłby Pan Burmistrz coś powiedzieć na ten temat, byłbym bardzo 
wdzięczny. Dziękuję. 
 
Marcin Łączny (Zastępca Burmistrza Mogilna) 
Szanowni Państwo, jeśli chodzi o działkę, którą chcemy sprzedać, to jest to działka, która ma 
prawie 5 ha. Jest objęta miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego, jest to 
teren, który jest przeznaczony pod produkcję, pod składy, magazyny i usługi. Wstępnie z 
operatu szacunkowego wynika, że cena tej nieruchomości, że to jest kwota ponad 3 000 000. 
Także myślę, że przeciętny Kowalski raczej tego nie kupi, aczkolwiek tutaj z pracownikami 
pionu nieruchomości przygotowaliśmy tą uchwałę, dzięki której będziemy mogli wystąpić 
między innymi do różnych podmiotów, czy to z Warszawy, z Poznania różnych firm, które 
może będą zainteresowane, aby postawić tutaj jakiś zakład, może jakieś centrum logistyczne. 
To nie jest tak, że na siłę chcemy działkę sprzedać, ale chcemy tą część miasta troszeczkę 
zaktywizować. Głównym celem myślę, że tutaj każdego z nas, państwa, jako radnych, 
burmistrza, jako włodarza, jest to, aby stworzyć jak najwięcej miejsc pracy i w tym 
przypadku, jeśli będziemy cały czas trzymać te tereny, nie będziemy starali się ich uwalniać, 
nie będziemy dawać inwestorom możliwości, żeby nad naszym terenie wybudowali jakiś 
zakład produkcyjny,  to bezrobocie nie będzie spadało. Na pewno z doniesień medialnych 
wszyscy wiemy, co dzieje się w Janikowie, gdzie spółka Qemetica powoli będzie wygaszała 
Janikosodę. myślę, że to nie tylko odbije się na Janikowie, ale również jest tam też wielu 
podwykonawców, którzy będą również szukali miejsc pracy. Więc w tym momencie nie 
mamy żadnego konkretnego inwestora, który chciałby to kupić, ale z tego względu tylko i 
wyłącznie, że dopóki nie mieliśmy państwa zgody jako rady na to, że w ogóle będziemy mogli 
sprzedać taką nieruchomość, to nie chcieliśmy podejmować jakiś konkretnych rozmów. 
Natomiast w momencie, kiedy Państwo Radni wyrazicie zgodę na to, że tą nieruchomość 
gmina będzie mogła sprzedać, postaramy się dołożyć wszelkich starań, aby ściągnąć tutaj 
jakiegoś inwestora, być może nawet ktoś z lokalnych przedsiębiorców będzie zainteresowany 
zakupem tej nieruchomości.  Jest  to działka, która na tę chwilę do gminy Mogilno rokrocznie 
nie przynosi jakichś wielkich pożytków finansowych, a jeśli mamy operat na ponad 3 000 000 
jeśli ją wystawimy za 4, 4,5, 5 milionów, to na pewno będzie to też wartość dodana dla 
budżetu gminy. Pani skarbnik już się  ostatnio uśmiechała z tego powodu.  Działka  
zlokalizowana, między firmą Europol, a nową drogą Padniewko-Wyrobki, która na tę chwilę  
stanowi drogę polną. Ale już burmistrz w luźnych rozmowach sugerował, że warto by było, 
aby ta droga polna, kiedyś stała się drogą asfaltową i jak byśmy ją połączyli z Padniewko- 
Wyrobki-Obrońców Mogilna do Padniewko- Wyrobki to rzeczywiście te ciągi komunikacyjne 
w gminie Mogilno na tamtej części miasta byłyby bardzo dobrze rozwinięte. I nie twierdzę, że 
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całkowicie rozładowałyby korki w Mogilnie, ale na pewno byłyby tą wartością dodaną. Także 
liczę, że Państwo Radni poprą wniosek, jeśli chodzi o sprzedaż. Tutaj w tytule mamy 
napisane, że sprzedajemy część nieruchomości.  Już  pan przewodniczący Maćkowiak 
wcześniej się o to pytał. Sprzedajemy działkę, która stanowi część nieruchomości, bo w 
księdze wieczystej mamy wpisane kilka działek. Te kilka działek stanowią całą nieruchomość, 
a my sprzedajemy część, którą stanowi działka. 5/10. Dziękuję bardzo. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Dziękuję bardzo. Myślę, że to, co powiedział Pan Burmistrz odnośnie tej drogi, na pewno 
jeżeli zostanie ona zrobiona w taki sposób, żeby była dostępna do użytku wszystkich 
pojazdów, nie rozwiąże całego problemu, ale na pewno usprawni komunikację między jedną 
częścią, a drugą.  Wiele  osób nie będzie musiało jechać ulicą Padniewską, tylko będzie mogło 
już, czy przy starej zlewni skręcić w prawo, czy tutaj gdzie była szkoła w Padniewku i na 
pewno to w znacznym stopniu usprawni komunikację.  
 
Łukasz Gapiński (Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) przedstawił projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części nieruchomości gruntowej, 
niezabudowanej, stanowiącej własność Gminy Mogilno, oznaczonej jako działka nr 5/10, 
położonej w Mogilnie. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
W wyniku głosowania 20 głosami za, przeciwko 0, wstrzymujących się 0, podjęto uchwałę o 
treści jak w projekcie. 
 
Ad.17. 
Marcin Łączny (Zastępca Burmistrza Mogilna) 
Jest  taka sytuacja, że został sprzedany lokal,  część działki została sprzedana razem z 
lokalem, a część działki stanowi dalej własność gminy Mogilno i żeby uporządkować ten stan 
prawny, po prostu w drodze bezprzetargowej sprzedajemy dalszą. Chcemy sprzedać na 
wniosek współwłaściciela tej działki resztę udziału, tak żeby po prostu była taka sytuacja, że 
dany właściciel ma lokal z budynkiem i działkę, która do tego przynależy. To  jest po prostu 
uporządkowanie tego, jeśli chodzi o tą nieruchomość. Druga część pozostanie własnością 
gminy Mogilno. 
 
Robert Maćkowiak (Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) przedstawił projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej udziału Gminy 
Mogilno w nieruchomości zabudowanej oznaczonej ewidencyjnie jako działka nr 62, 
położonej w miejscowości Targownica, na rzecz współwłaścicieli. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
W wyniku głosowania 20 głosami za, przeciwko 0, wstrzymujących się 0, podjęto uchwałę o 
treści jak w projekcie. 
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Ad.18. 
Marcin Łączny (Zastępca Burmistrza Mogilna) 
Szanowni Państwo,  z Krajowym Ośrodkiem Wsparcia Rolnictwa prowadzimy trzy 
postepowania. Pierwsze  dotyczy parkingu w Palędziu, drugie plaży na Wieńcu i trzecie 
dotyczy działki, która ma zostać przeznaczona pod boisko, czy plac zabaw, jeśli chodzi o 
miejscowość Wyrobki. Tutaj po rozmowach z dyrektorem Krajowego Ośrodka Wsparcia 
Rolnictwa i oczywiście w ślad za pismami, które  do gminy do Urzędu Miejskiego w Mogilnie 
wpłynęły, Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa przychyla się do tego, aby te wszystkie 3 
działki przekazać gminie Mogilno. Oczywiście tutaj musieliśmy miedzy innymi zapewnić 
zgodę, że dotychczasowi dzierżawcy zrzekną się tych dzierżawy tych nieruchomości, ale 
udało się to wszystko załatwić.  W  zamian Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa chce, 
żebyśmy przejęli od nich drogę, która tak de facto i tak stanowi dojście do tej plaży, która ma 
powstać w Wieńcu, o którą mieszkańcy wraz z panią sołtys tak zabiegają. Także wydaje mi 
się, że podjęcie tej uchwały jest zasadne. Tym bardziej że ośrodek wsparcia rolnictwa i tak 
nie będzie inwestował w te drogi, a i tak mieszkańcy do nas się zwracają, żebyśmy o te drogi 
dbali. Jeśli mówimy o współpracy z Krajowym Ośrodkiem Wsparcia Rolnictwa, w 
poniedziałek byłem na spotkaniu z panią dyrektor, która wskazała, że niestety w tym roku już 
pieniędzy nie mają na budowę dróg, na remonty dróg. Wszystko mają rozplanowane. W 
tamtym roku z Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa udało się gminie Mogilno zrobić 
drogę w Kwieciszewie i koło starej gorzelni. Aczkolwiek w przyszłym roku mamy taką 
wstępną deklarację, że jeśli chodzi o ulicę Leszka Białego, postarają się nam zagwarantować 
środki finansowe, abyśmy tą drogę, która została również od nich przejęta, mogli wykonać, 
która rzeczywiście  będzie fajnie łączyła te wszystkie ciągi komunikacyjne, zarówno od 
17 Maja do ulicy Konopnickiej. Dziękuję. 
 
Leszek Duszyński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Panie Burmistrzu, bo ten temat w Wieńcu jest znany. Rzeczywiście tam mieszkańcy apelowali 
o plaże itd., ale Wyrobki, jaki to jest teren, to jest przy tej nieczynnej linii kolejowej? 
 
Marcin Łączny (Zastępca Burmistrza Mogilna) 
Jak jedziemy od Mogilna, po prawej stronie, przed nieczynną linią kolejową. Bliżej  torów 
kolejowych jest działka, która stanowi własność gminy Mogilno, ale tak już, patrząc ze 
względów bezpieczeństwa,  lepiej, jak to będzie troszeczkę dalej od tych torów kolejowych. 
Tutaj Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa przychylił się do naszego wniosku. Także staramy 
się tutaj to wprowadzić w życie. Dziękuję. 
 
Łukasz Gapiński (Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) przedstawił projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości gruntowych i 
części nieruchomości gruntowej Skarbu Państwa – Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa 
Oddział Terenowy w Bydgoszczy. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
W wyniku głosowania 19 głosami za, przeciwko 0, wstrzymujących się 0, podjęto uchwałę o 
treści jak w projekcie. 



 

28 

 

Ad.19. 
Marcin Łączny (Zastępca Burmistrza Mogilna) 
Panie Przewodniczący, panie panowie radni. Chodzi tutaj o ulicę Topolową w Świerkówcu. 
Temat był już wielokrotnie poruszany. Mieszkańcy, którzy mają swoje domy przy tej ulicy, 
wcześniej już sygnalizowali, że chcieliby, aby gmina Mogilno przejęła tą drogę. Niestety, 
wcześniej w księdze wieczystej była wpisana hipoteka, więc najpierw mieszkańcy musieli 
wyczyścić księgę wieczystą drogi. Jak udało się to przeprowadzić, to teraz wystąpili do nas o i 
to jest najważniejsze, nieodpłatne przejęcie tej drogi. Także zasadnym jest, żebyśmy to 
przejęli, tak, żeby w przyszłości móc ewentualnie przeprowadzić tam jakieś inwestycje 
drogowe. Dziękuję. 
 
Robert Maćkowiak (Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) przedstawił projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie przez Gminę Mogilno prawa 
własności nieruchomości gruntowej od osób fizycznych. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
W wyniku głosowania 20 głosami za, przeciwko 0, wstrzymujących się 0, podjęto uchwałę o 
treści jak w projekcie. 
 
Ad.20. 
Marcin Łączny (Zastępca Burmistrza Mogilna) 
Działka, o której tutaj mowa,  znajduje się bezpośrednio przy Szkole Podstawowej w 
Padniewie.  Mamy  wstępne porozumienie podpisane z właścicielem tej nieruchomości, że 
jest zainteresowany, by gminie Mogilno sprzedać nieruchomość. Jeśli wysoka rada wyrazi 
zgodę, to uważam, że zasadne było, aby gmina Mogilna tą nieruchomość zakupiła. Jeśli tego 
nie zrobimy, to praktycznie, jeśli chodzi o tą placówkę,  to nie ma tam innych możliwych 
działek, gdzie ewentualnie można by było zrobić zarówno parking, czy ewentualnie postawić 
nową salę gimnastyczną. Także uważam, że patrząc w przyszłość, zasadnym jest, aby tą 
działkę zakupić. To jest 2000 m. Także wydaje mi się, że patrząc w przyszłość, warto, żeby to 
właśnie gmina Mogilno była właścicielem tej działki, chociaż byśmy mieli ją przez kolejne 5 
lat użytkować jako parking, to myślę, że mieszkańcy i przede wszystkim rodzice będą z tego 
bardzo zadowoleni. Dziękuję. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Dziękuję bardzo. Ja z tego miejsca pragnę podziękować pani Katarzynie Barczak, bo z chwilą, 
gdy przyjeżdżałem przez miejscowość Padniewo i zobaczyłem baner, sprzedam  działkę, 
zwróciłem się od razu do pani dyrektor. To, co Pan Burmistrz powiedział, jest to działka 
sąsiadująca ze szkołą i wszyscy, którzy troszeczkę się orientują, nie ma innej możliwości, żeby 
tam poprawić warunki funkcjonowania szkoły. Czy przyszłościowo rozbudowa, czy plac 
zabaw, czy cokolwiek, ta działka jak najbardziej jest potrzebna i ona może na dzisiaj nie jest 
tak pilnie potrzebna, ale przyszłościowo na pewno tak.  Kupujemy  bezpośrednio od 
właściciela. Myślę, że na pewno to nie będzie aż za drogo, bo wstępne rozmowy w tej kwestii 
były. A gdyby ktoś kupił i chciał gminie sprzedać, na pewno ta kwota by była bardzo duża. 
Także pani Kasiu, bardzo dziękuję za zaangażowanie, że ta kwestia została dopięta do końca.  
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Łukasz Gapiński (Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Dziękuję, Panie Przewodniczący, Panie Przewodniczący. Panie Burmistrzu, tak, ja bym chciał 
tutaj też przychylić się do tego głosu. Jest to jedyna szkoła w zachodniej części gminy 
Mogilno, szkoła perspektywiczna, więc myślę, że ta działka w przyszłości posłuży na rozwój 
tej placówki. Także jest to bardzo, bardzo ważna inwestycja i bardzo się cieszę, że udało się 
uzyskać takie porozumienie ze sprzedawcą i w przyszłości uda się tą działkę pozyskać. 
Dziękuję. 
 
Łukasz Gapiński (Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) przedstawił projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odpłatne nabycie przez Gminę Mogilno prawa 
własności zabudowanej nieruchomości od osoby fizycznej. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
W wyniku głosowania 20 głosami za, przeciwko 0, wstrzymujących się 0, podjęto uchwałę o 
treści jak w projekcie. 
 
Ad.21. 
Marcin Łączny (Zastępca Burmistrza Mogilna) 
Dziękuję. Panie Przewodniczący tak jeszcze wracając do poprzedniej uchwały, bardzo 
dziękuję za pozytywne rozpatrzenie i głosowanie za i chciałbym podziękować pani dyrektor 
Barczak, która od samego początku pilotuje ten temat, która rzeczywiście ściągnęła 
pełnomocnika właściciela i dopilnowała, żeby  ta działka gdzieś tam nam nie umknęła. Także  
bardzo  dziękuję. A co do tej kolejnej uchwały, która jest teraz procedowana. Wniosek złożył 
dotychczasowy dzierżawca, który dalej chce korzystać z nieruchomości, z działki, która 
stanowi własność gminy Mogilno. Także wydaje mi się, że zasadnym jest, aby podjąć tą 
uchwałę, tym bardziej że w tym miejscu nikt inny tej działki dzierżawić nie będzie chciał, bo 
bezpośrednio jego nieruchomość przylega do działki naszej gminnej i nikt inny raczej tego nie 
wydzierżawi. A tak zawsze będzie dbał o tą nieruchomość i dla gminy będą to zawsze 
nieduże, ale jakieś pożytki finansowe. Także uważam, że zasadnym jest, żebyśmy podjęli tą 
uchwałę. Dziękuję. 
 
Robert Maćkowiak (Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) przedstawił projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym części 
nieruchomości stanowiącej działkę nr 1960/1, na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata, na rzecz 
dotychczasowego dzierżawcy. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
W wyniku głosowania 20 głosami za, przeciwko 0, wstrzymujących się 0, podjęto uchwałę o 
treści jak w projekcie. 
 
Ad.22. 
Marcin Łączny (Zastępca Burmistrza Mogilna) 
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Kolejne trzy uchwały dotyczą części nieruchomości stanowiącej działkę 1960/2. Trzech 
dotychczasowych dzierżawców wystąpiło z wnioskiem o przedłużenie dzierżawy. Oni mają 
tam uprawy. Ostatnio byli tam pracownicy, sprawdzili ten teren, który ma być dzierżawiony, 
czy te metry się zgadzają, rozmawiali z wszystkimi  dzierżawcami. Zostało  zawarte właściwe 
porozumienie. Także wydaje mi się, że na kolejne lata można spokojnie takie umowy 
dzierżawy podpisać. 
 
Łukasz Gapiński (Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) przedstawił projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym części 
działki oznaczonej nr 1960/2, na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata, na rzecz dotychczasowego 
dzierżawcy.             (1) 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
W wyniku głosowania 19 głosami za, przeciwko , wstrzymujących się 1, podjęto uchwałę o 
treści jak w projekcie. 
 
Ad.23. 
Dyskusji nie odnotowano. 
 
Robert Maćkowiak (Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) przedstawił projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym części 
działki oznaczonej  nr 1960/2, na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata, na rzecz dotychczasowego 
dzierżawcy.              (2) 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
W wyniku głosowania 19 głosami za, przeciwko 0, wstrzymujących się 1, podjęto uchwałę o 
treści jak w projekcie. 
 
Ad.24. 
Dyskusji nie odnotowano. 
 
Łukasz Gapiński (Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) przedstawił projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie w trybie bezprzetargowym części 
działki oznaczonej nr 1960/2, na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata, na rzecz dotychczasowego 
dzierżawcy.              (3) 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) poddał pod głosowanie 
projekt uchwały. 
 
W wyniku głosowania 19 głosami za, przeciwko , wstrzymujących się 1, podjęto uchwałę o 
treści jak w projekcie. 
 
Ad.25. 
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Radzym Jankiewicz (Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w 
Mogilnie) 
Dziękuję bardzo. Mam  parę pytań do dyrektora Mogileńskiego Domu Kultury. To się też 
trochę połączy z kolejnym punktem, ze sprawozdaniem z bieżącej działalności, ale chciałbym 
wrócić do paru kwestii. To już było poruszane na komisji budżetu i finansów. Chciałbym się 
podpytać o Dni Mogilna, jak jest planowany budżet. Wiem, że jeszcze, to jest trochę czasu. 
Wiem, że będą poszukiwani sponsorzy, czy też będą dodatkowe opłaty od usługodawców ale 
jakby można było na dzisiaj określić ten budżet, na Dni Mogilna. Chciałbym również wrócić 
do Pyszadła, ponieważ tak niejako Dni Mogilna zastępują Pyszadło, to chciałbym się spytać o 
koszty poprzednich edycji Pyszadła. 2024 r. i 2023 r., oraz o kwestię związaną z budżetem. 
Czy jak pan dyrektor rozpoczynał ten rok budżetowy wiadomo, że czasami te faktury z 
poprzedniego roku też wchodzą na nowy rok, czy pan zaczynał tak zerem, czy na jakimś 
minusie ten rok kalendarzowy? To wszystko dziękuję. 
 
Piotr Sierański Dyrektor Mogileńskiego Domu Kultury 
Dziękuję bardzo. Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, panie panowie radni. Ten rok 
rozpoczynaliśmy z dużym minusem. Otóż 295 087 zł 26 gr. Na to składały się zakupy i usługi, 
zaległe faktury. W związku z tym 133 000 zaległości ZUS- owskie. Jest to rozłożone. Jest  
umowa z ZUS- em, na rozłożenie na raty. Nie figurujemy jako dłużnik, także chciałem 
zaznaczyć, że nie figurujemy jako dłużnik. Do listopada te raty zostały rozłożone, zostanie to 
spłacone. Obecnie wydajemy już wszystkie zaległości,  zostały spłacone i zaczynamy od zera, 
już będziemy teraz mam nadzieję na plusie. Jeżeli chodzi o Dni Mogilna, to prawdopodobnie 
zamkniemy się w kwocie 156 318 zł. To jest taka maksymalna kwota. Może  jeszcze dojść 
opłata za prawa autorskie tzw. ZAIKS. Jeżeli chodzi o Pyszadło, to za 2023 rok koszty wyniosły 
171 219 042 gr. 2024 były mniejsze koszty, 137 533 zł, 25 gr. 
 
Leszek Duszyński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Panie Przewodniczący, panie panowie radni, Szanowni Państwo, Panie Burmistrzu. Ja 
chciałem tutaj zadać kilka pytań,  też Panu Burmistrzowi Karolowi Nawrotowi, w związku z 
tym sprawozdaniem. Ale ja szanując, że go nie ma, to pozwolę sobie zadać pytania na 
następnej sesji. Chciałem też pewne rzeczy wyjaśnić. Szanowni Państwo, to nie jest prawda, 
że Dni Mogilna nie było, one były, chyba że państwo, myślicie, że na Dni Mogilna musi 
wystąpić jakaś gwiazda. Jeżeli tak to postrzegamy, to tak, to rzeczywiście takiej gwiazdy 
ostatnio nie było. Szkoda szanowni Państwo, że jednak Pan Burmistrz Karol Nawrot po 
rozmowie z pracownikami Mogileńskiego Domu Kultury zrezygnował z organizacji Pyszadła, 
ponieważ to była wizytówka Mogilna. Przyjeżdżali  znamienici goście. 
Aktorzy, reżyserzy były różne  organizowane koncerty, wystawy itd. Mogilno już słynęło z 
tego festiwalu, ogólnopolskiego festiwalu artystycznego. Pani skarbnik mam pytanie do pani 
skarbnik, jeżeli mogę Panie Przewodniczący. Zawsze, chyba że w tamtym roku tak nie było, 
ale zawsze pamiętam, jak byłem burmistrzem Mogilna, to wszystkim instytucjom podległym 
gminie, w czwartym kwartale już na koniec trzeciego, czwartego kwartału  brakowało 
pieniędzy. I staraliśmy się z panią skarbnik jakoś tam dochwalić te pieniądze po to, żeby te 
instytucje kultury, jednostki nam podległe, jak opieka społeczna, Mogileńskie Domy itd. 
miały pieniądze na potrzeby, bieżące potrzeby. Czy w okresie jesiennym, jeżeli pani skarbnik 
pamięta, pan dyrektor domu kultury wystąpił o jakieś pieniądze, bo co roku występował, ale 
to nie tylko on, żeby była sprawa jasna, nie tylko on. Czy wystąpił o takie pieniądze, jeżeli tak, 
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czy dostał takie pieniądze? Bo wiecie doskonale państwo, że zawsze na początku żeby skleić 
budżet, żeby zrównoważyć budżet, to trzeba ciąć koszty. Prawda. Później w trakcie roku. 
Zresztą Pan Burmistrz Karol Nawrot też to robił. Dochwalał. Czy była taka prośba pana 
dyrektora domu kultury, Muzeum Ziemi Mogileńskiej i czy ona została pozytywnie 
załatwiona? 
 
Emilia Gałęzewska (Skarbnik Gminy) 
Na pewno prośba była, nie pamiętam, czy to był czwarty kwartał, to wszystko sprawdzę i 
przygotuję odpowiedź. 
 
Leszek Duszyński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Czyli mogła być negatywna odpowiedź. I przez to w nowy rok dom kultury wszedł z 
minusową kwotą. 
 
Emilia Gałęzewska (Skarbnik Gminy) 
Muszę to sobie wszystko przypomnieć, nie wiem. 
 
Leszek Duszyński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Nie mam pytań, dziękuję.  
 
Ad.26. 
Radzym Jankiewicz (Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w 
Mogilnie) 
Tym razem mam pytanie do pani dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej w Mogilnie. Chodzi 
mi o koszty prelegentów, prowadzących spotkania autorskie, spotkania z podróżnikami. Bo 
widzę, że tutaj w lutym była 1 umowa za 700 zł, a były 2 wystąpienia, więc się zastanawiam, 
czy to było 700 zł za dwa wystąpienia, czy ta umowa będzie opłacona w marcu? I też takie 
mam od razu pytanie, ile średnio kosztuje taki prelegent prowadzący spotkania w bibliotece. 
Oraz chciałem się zwrócić z takim pytaniem, a też może niejako prośbą. Czy można byłoby 
rozważyć możliwość otwarcia jednego dnia w tygodniu biblioteki dłużej np. do godziny 19, a 
rozpocząć pracę później. No nie ukrywam, patrzę przez mój pryzmat, że czasami po prostu 
do 17.30 człowiek nie jest w stanie się wyrobić. Państwo mają bardzo bogaty zbiór, jak 
również zbiór dla dzieci i czasami tutaj, zanim bym dojechał z własnym synem tutaj do 
biblioteki, aby skorzystać, bo też część książek nie można wypożyczyć, trzeba korzystać na 
miejscu no to po prostu ta godzina 17.30 to jest no, ciut za krótko. Dziękuję bardzo. 
 
Maria Kotlińska (Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej w Mogilnie) 
Witam państwa serdecznie. Jeżeli chodzi o koszty prelekcji, są zróżnicowane. Jest to jedna 
kwota, ponieważ druga wpłynęła dopiero w marcu. Kształtuje się średnio około 1.500 zł. Ale 
naprawdę jest różnie. Co do godzin pracy. Wydawało nam się, że są dogodne, tym bardziej, 
że pracujemy w każdą sobotę, poza Wielką Sobotą. Pracujemy także w długie weekendy. No i 
poza tym mamy książkomat, gdzie można zamówić sobie książkę i odebrać ją po godzinach 
naszej pracy, ale możemy przedyskutować te godziny. Zapraszam do rozmów. 
 
Wioleta Michalak (Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej w 
Mogilnie) 
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A ja chciałam podziękować zarówno pani dyrektor i jak pracownikom biblioteki za bardzo 
ciekawe oferty, bo są różne spotkania, na które są i dzieci ze szkół podstawowych proszone, 
ale nie tylko. Mogą przyjść rodzice. Wiem, że na następny tydzień jest kolejne takie 
spotkanie i za to bardzo serdecznie dziękuję. Wiem, że też wiele zabaw, nie tylko 
dotyczących czytelnictwa ale i też zabaw takich interaktywnych i myślę, że to są bardzo 
bogate oferty. Bardzo dziękuję. 
 
Leszek Duszyński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Jednak uważam, że te godziny są właściwe, panie kolego serdeczny.  Sobota  pracująca do 
godziny 12:30. W tamtej kadencji zakupiliśmy książkomat można przez Internet książki  
zamówić. Wydaje mi się, że chyba nie ma sensu iść w tym kierunku. To jest moje zdanie. 
 
Radzym Jankiewicz (Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w 
Mogilnie) 
Ja chciałem tylko zaznaczyć, że to jest taka po prostu propozycja. Też soboty to są też takie 
dni, gdzie są dodatkowe zajęcia dla dzieci, czasami też sobota po prostu nie pasuje, ale 
oczywiście tutaj z panią dyrektor będziemy rozmawiać i to jest tylko po prostu moja taka 
sugestia dzisiaj, żeby zacząć rozmowy na ten temat, dziękuję. 
 
Grzegorz Stochliński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Tak, ja chciałbym powiedzieć o jednej bardzo ciekawej rzeczy, która wydarzyła się tak 
naprawdę w Mogilnie, to proszę państwa, po raz pierwszy turniej U10 Winter Cup w 
Mogilnie, która zgromadził 24 zespoły. Można powiedzieć, że tak naprawdę dziecięce, który 
rozgrywały w ciągu dwóch dni swój turniej i tak, jak kiedyś żeśmy powiedzieli o tym 
cholernym balonie, piątym kole u wozu. Przyjechały zespoły od Gdańska, przez Poznań do 
Wrocławia. Przyjechały zespoły z zagranicy, także rozgrywały dzieciaki wspaniałe zawody.  
Miałem  okazję rozmawiać z trenerami, z opiekunami tych zespołów. Mówili, że coś zresztą 
już to powtarzałem kiedyś, że coś wspaniałego, że po prostu takie warunki, jak w tej chwili 
ma Mogilno do rozwijania sportu wśród dzieci i młodzieży, to chyba nie ma miasta 
powiatowego  w Województwie Kujawsko-Pomorskim. Przykładem dobrej pracy z 
dzieciakami, to jest to, że tutaj kluby, żaki z Mogilna i właściwie też ze Strzelna, bo z naszego 
powiatu zakwalifikowały się do turnieju finałowego w Krakowie. 
I to jest ta właściwa praca, właściwa praca na niwie rozwijania sportu i kultury fizycznej w 
naszej gminie i Powiecie Mogileńskim. Dziękuję. 
 
Ad.27. 
Dyskusji nie odnotowano. 
 
Ad.28. 
Robert Maćkowiak (Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Dziękuję, Panie Przewodniczący. Mam pytanie do pana burmistrza. Fundusz Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu ogłosił nabór dla gmin na pełnienie roli 
operatora programu czyste powietrze. Na dodatkowe 1700 zł za skuteczne wsparcie każdego 
beneficjenta najwyższego i podwyższonego poziomu dofinansowania w czystym powietrzu 
mogą liczyć gminy, które podejmą się roli operatora programu. Nabór będzie prowadzony w 
trybie ciągłym, pierwszy etap do 21 marca tego roku. Dla tych, którzy zgłoszą się w pierwszej 
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kolejności, czyli teraz do piątku, przewidziano dodatkowe zachęty. I teraz moje pytanie, czy 
my się do tego programu zgłosiliśmy? 
 
Wioleta Michalak (Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej w 
Mogilnie) 
Panie Burmistrzu, a ja mam taką serdeczną prośbę, bo już proszę kolejny rok w imieniu 
Stowarzyszenia Rodzin Katyńskich, pana Adama Kowalskiego o ten maszt przy miejscu 
pamięci, Pomniku Katyńskim na cmentarzu. Zbliżają się też te dni, gdzie będziemy składać 
tam wiązanki i pamiętamy o tych osobach, które oddały życie na Golgocie Wschodu.  Bardzo  
bym prosiła. 
 
Mirosław Leszczyński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Panie Burmistrzu, ja mam taką prośbę, bo otrzymałem informację, a na pewno państwo też 
poprzez media społecznościowe obserwujecie, w okolicach Czarnotula, Białotula pojawiły się 
wilki. Naturalną barierą, żeby dalej się nie przesuwały, jest rzeka Noteć. Ale  na dzień 
dzisiejszy, jeżeli jest 10, 15 cm wody, to dla nich bariery nie ma. Prośba,  jakby się zwrócić do 
koła łowieckiego Gwardia, bo panowie tam często się pojawiają, jeżeli jest zasiana kukurydza 
i do dzików strzelają. Także chronią za siebie rolników. Tutaj pod tym względem, żeby po 
prostu no troszeczkę ochraniać mieszkańców. To jest jedna sprawa. Druga sprawa. 
Pokończyły, kończą się zebrania OSP. Padają różne głosy, pojawiają się na zebraniach osoby 
wpływowe, które mówią, że są w stanie załatwić samochód. Ja rozumiem dla jednostek, 
które naprawdę są jednostkami typu S. O jednostkach typu M zapomnijmy, to są 
motopompiści i to są tzw. przez nas nazwane tzw. jednostki kościółkowe,  rekreacyjne. 
I idąc dalej ogłoszony został program na zakup samochodów lekkich. Czy coś w tym zakresie 
się dzieje? Prośba jest taka, jeżeli są rozmowy, albo jeżeli będą, to prośba, żeby z PSP 
rozmawiać panowie strażacy. Dowództwo wie, jaka powinna być dyslokacja i gdzie 
umiejscowić, jaki samochód. Czy to samochód średni, czy lekki. Nie przesadzajmy, że będą w 
jednym miejscu ciężkie, a w drugim same lekkie. To musi być zróżnicowane. I prośba dalsza, 
bo to chciałem w późniejszym czasie powiedzieć, żeby włączyć w rozmowy Zarząd Miejsko-
Gminny, bo naprawdę troszeczkę tak w tych strażach się dzieje, że każdy sobie rzepkę 
skrobie. Już na zarządzie powiatowym było poruszane i prezesa druha Barczaka to troszeczkę 
poruszyło, bo każda jednostka sobie sama załatwiała. Proszę włączyć do rozmów prezesa, nie 
musi być cały zarząd. Prezesa, który też tam będzie głosem doradczym. I tu należałoby, chyba 
druh Łukasz nie będzie przeciwny,  byśmy mogli już w tym roku chyba pozyskać, albo 
wniosek złożyć na samochód dla Padniewa. Nie wiem, czy to musi być średni, ale jakby był 
lekki, np. z przyczepą wężową, też kiedyś była. Dziękuję. 
 
Marcin Musiał (Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Dziękuję za głos, Panie Przewodniczący. Panie Burmistrzu, wysoka Rado. Ja z tego miejsca 
chciałbym podziękować Panu Burmistrzowi za zakup fantomów szkoleniowych. One zostały 
przekazane do jednostki OSP Gębice. Natomiast fantomy te będą mogli używać druhowie z 
wszystkich jednostek z naszej gminy oraz wszystkie szkoły. Nie później niż w dniu jutrzejszym 
do pani dyrektor ZOSIP- u podamy kilka numerów telefonów, będzie można dzwonić, 
skontaktować się w celu pożyczenia, wzięcia oczywiście bezpłatnie i szkolenia się. Po to ten 
sprzęt został zakupiony. Także bardzo, bardzo zapraszam. Dziękuję. 
 



 

35 

 

Grzegorz Stochliński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Mam wniosek. Panie Burmistrzu i pani skarbnik do państwa, by na następną sesję Rady 
Miejskiej przygotować wykaz podmiotów gospodarczych, którym Pan Burmistrz za rok 2024 
udzielił ulg podatkowych bądź zniżek z tytułu opłat, należności do gminy Mogilno. 
 
Leszek Duszyński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Szanowni Państwo mam kilka pytań do Pana Burmistrza. Panie Burmistrzu, na jakim etapie 
bo pamiętam jeszcze chyba we wrześniu został ogłoszony konkurs, czy zamknięty konkurs 
adresowany do mieszkańców, nie tylko gminy Mogilno dotyczący zagospodarowania, 
odrestaurowanej tak bardzo ciężko wieży ciśnień w Szczeglinie. Miało tam powstać centrum 
wody. Na jakim to jest etapie. To jest pierwsze pytanie. Szanowni Państwo, idąc dzisiaj z 
pracy na sesję, można zaobserwować, że remontu wymaga Amfiteatr Miejski. Szczególnie z 
lewej strony. Proszę zwrócić uwagę, elewacja jest zabrudzona, przecieka prawdopodobnie 
tam dach. Pan dyrektor wie, o czym mówię z lewej strony, tam rzeczywiście jest niewłaściwie 
chyba stolarka, podbitka, chyba zrobiona. Czy to diagnozowaliście już, nie, jeszcze nie. Góra, 
proszę sprawdzić po lewej stronie. Panie Burmistrzu, czy gmina Mogilno myśli o 
przystąpieniu do programu remontu schronów w tzw. Szkołach Tysiąclecia.  Nie wiem, czy 
młodzi, pamiętają, co to była 1000- latka. To były szkoły budowane 
na tysiąclecie, od 1958 roku. To był taki program Frontu Jedności Narodu, gdzie wszystkie 
organizacje polityczne i społeczne budowały w naszym kraju socjalizm i oprócz odbudowy 
kraju, a więc ochrony ludności miały też powstać szkoły. 1000 szkół na tysiąclecie. Ja 
pamiętam doskonale, że taki schron był w szkole nr 3. Warto byłoby Panie Burmistrzu, ja nie 
oczekuję dziś odpowiedzi, bo to jest świeży temat, ale warto byłoby panie Burmistrzu się 
pochylić nad tym problemem i tematem, bo doskonale wiemy, w jakich teraz czasach 
żyjemy. Czy właściciele z ulicy Jaśminowej na Świerkówcu, doszliście państwo już do 
porozumienia, czy też nie? I ostatnie pytanie. Już bardzo krótkie. Z tego, co wiem, trwa 
audyt, kontrola zarządcza Muzeum Ziemi Mogileńskiej. Czy już ten dokument został 
zakończony, te prace zostały zakończone, dokument został przygotowany. I czy będzie 
można się z nim zapoznać, w przeciwieństwie do innych audytów. 
 
Małgorzata Staniek (Radna Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Witam w zeszłym miesiącu na sesji prosiłam urząd o dialog z Zarządem Dróg Wojewódzkich 
w sprawie ograniczenia prędkości w Wiecanowie. Na ten mój apel zareagowały też osoby ze 
Wszednia, które proszą o to samo, aby zwrócić uwagę na szybko jeżdżące auta, a  tam 
skrzyżowanie, szkoła podstawowa. Więc proszę, oczywiście poprę to odpowiednim pismem, 
ale o taki dialog proszę.  Proszę jeszcze pana Arka Grobelskiego, jeżeli byłaby możliwość 
organizowania gdzieś ziemi, którą można by było wykorzystać na nasz plac sołecki w 
Twierdziniu. byłabym bardzo wdzięczna, brakuje nam ziemi. Dziękuję. 
 
Wioleta Michalak (Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej w 
Mogilnie) 
Ja chciałam tutaj właśnie poprzeć stanowisko pana Duszyńskiego, jeśli chodzi o te schrony. 
No przyszło nam żyć w trudnych, że tak powiem czasach, aby się nie powtórzyło nic, co by 
zagrażało bezpieczeństwu. Ale rzeczywiście taki schron pamiętam jako dziecko. Nie  
chodziłem do szkoły nr 3, do szkoły nr 1, ale byliśmy kiedyś też tam zaprowadzani, było nam 
to pokazane. Tak natomiast mam jeszcze jedno pytanie dotyczące przekazywania tych 
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sadzonek. Czy rzeczywiście mieszkańcy przekazują sadzonki, czy są mieszkańcy 
zainteresowani i przekazują. 
 
Judyta Sobecka (Prezes MPGK sp. z o. o.) 
Witam serdecznie. Zainteresowania oddawaniem sadzonek niestety nie ma. 
 
Wioleta Michalak (Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej w 
Mogilnie) 
Nie ma, a może my jako radni po prostu każdy ufunduje jakąś krzewinkę. Myślę, że to nie są 
takie duże koszty.  Wczoraj, patrzyłam na takie małe, niskie chociażby cisy, które byłyby na 
pewno cały rok zielone, a nie trzeba byłoby je przekopywać, wykopywać na zimę. Może my 
byśmy każdy jedną krzewinkę ufundował. To takie tylko moje myślenie głośne. I Panie 
Burmistrzu, chciałam bardzo serdecznie podziękować za zorganizowanie takiej myślę, że 
można nazwać takiej mini gali sportowej, która odbędzie się 27 marca w Magazynie GS dla 
wyróżniających się sportowców z gminy Mogilno. Tym bardziej mnie to cieszy, że w miesiącu, 
czerwcu, wrześniu byłam wnioskodawcą. Także bardzo serdecznie dziękuję. 
 
Łukasz Gapiński (Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący, Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, tu kolega 
radny Mirosław Leszczyński trochę mnie wywołał do tablicy, ale tak rzeczywiście to 
co tutaj kolega druh mówi, że w przypadku obdarowywania jednostek Ochotniczych Straży 
Pożarnych powinien jakiś głos mieć  Zarząd Miejsko-Gminny. Tak rzeczywiście, no powinien 
mieć, bo  jest jakaś hierarchia w tych naszych służbach I myślę, że Zarząd Miejsko-Gminy, czy 
Zarząd Powiatowy również powinien być zapytany o zasadność tych decyzji  bo to jakby 
środki pochodzące z budżetu gminy. To jest jedna rzecz. Dofinansowanie z ministerstwa 
MSWiA, to jest druga sprawa, ale też zasadność podejmowania tych decyzji, powinien taki 
zarząd zaopiniować. Odnośnie Padniewa, to jest ostatnia chyba jednostka już na terenie 
gminy, która czeka na nowy wóz. Przypomnę tylko, że w 2026 roku, we wrześniu ta 
jednostka będzie obchodziła 100. rocznicę powstania, więc mógłby być to fajny prezent na 
świętowanie tego jubileuszu. I tutaj panie komendancie, są prowadzone jakieś rozmowy, czy 
to zarówno tutaj z Panem Burmistrzem, jak i z panem komendantem Bąkiem. Tak 
rzeczywiście był rozważany tutaj zakup tego wozu lekkiego natomiast z racji tego, że w tej 
zachodniej części gminy obok Niestronna, to jest to jest jedyna jednostka,  Padniewo akurat 
ma w bardzo bliskim sąsiedztwie firmy takie, jak magazyny gazu, kawernowe, podziemne czy 
też kopalnia soli. Tutaj bardziej byśmy szli w kierunku średniego wozu, który stanowi niejako 
nieco wyższą wartość bojową w związku z pożarami. Lekki  samochód ze zbiornikiem 1 m³ 
ma dość niską wartość, taką zadaniową w przypadku gaszenia pożarów i bardziej w tym 
kierunku tutaj byśmy szli. A jeszcze się odniosę do pierwszej części wypowiedzi. To chyba 
wilki w Polsce jeszcze na tę chwilę są pod ochroną, więc nie jestem przekonany, czy Gwardia 
tutaj może nam pomóc w tym problemie. Dziękuję bardzo. 
 
Mirosław Leszczyński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Dziękuję kolego radny. Coraz  bardziej się rozumiemy,  powiem, jako prezes Stowarzyszenia 
Sołtysów, tak i jako strażak. Dziękuję bardzo. 
 
Marcin Łączny (Zastępca Burmistrza Mogilna) 
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Panie Przewodniczący na pytanie radnego Maćkowiaka taki punkt czystego powietrza gmina 
prowadzi. Rzeczywiście dostajemy pieniądze z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Torunia. Jeśli okaże się, że jeszcze możemy jakieś 
dodatkowe środki wyciągnąć, to na pewno z tego skorzystamy. Także dziękuję za to pytanie. 
Jeśli chodzi o maszt o którym tutaj pani radna Michalak wspominała, to rzeczywiście 
porozmawiam z burmistrzem. Przyjrzymy się temu, no i wydaje mi się, że to nie są jakieś 
wielkie środki. Na pewno będzie można tutaj ten temat załatwić. Jeśli chodzi o pytanie 
radnego Leszczyńskiego dotyczące wilków, to rzeczywiście problem jeśli chodzi o wilki, jest w 
całej Polsce. Wilk potrafi dziennie przejść, przebiec od 75, do ponad 150 km. Także to są 
znaczące odległości. To pokazuje, jak szybko migracja wilków na terenie Polski ma miejsce. 
Także  jest duży problem. Kiedyś taki problem miał miejsce na terenie gminy Dąbrowa. Wilki 
czatowały, tak kolokwialnie rzecz ujmując za muflonami, które później uciekały w stronę 
Piechcina, na te wyrobiska i tam się próbowały schronić. Także zdajemy sobie sprawę z 
problemu, jaki istnieje.  Wilki  są pod ochroną, natomiast wydaje mi się, że tutaj Gwardia to 
może nie pomoże, ale na pewno, jeśli napiszemy pismo do województwa, jako do tej 
jednostki rządowej to myślę, że zwrócenie na ten problem uwagi pomoże. Jeśli chodzi o 
rozmowy dotyczące wozów bojowych lekkich, ciężkich. Tutaj rozmowy prowadzi przede 
wszystkim burmistrz. Byłem  na zebraniu OSP Kwieciszewo, zastępca komendanta pan 
Rogalski wspominał, że rzeczywiście, jeśli gmina Mogilno, czy jakiekolwiek jednostki OSP 
będą podejmowały działania i chęci zakupu wozów strażackich, to warto, żeby jednak PSP 
brało w tym udział, która jednak jest po pierwsze jednostką profesjonalną i ma zdefiniowane 
potrzeby, jeśli chodzi o całą gminę, jeśli tutaj mamy do czynienia z zagrożeniami, i tak dalej. 
Także myślę, że takie rozmowy będą się toczyć. W te rozmowy również tak jak już wcześniej 
wspominałem Państwowa Straż Pożarna będzie zaangażowana i będą te rozmowy 
prowadzone. I jeśli chodzi o zakup fantomów, tutaj chciałbym też podziękować radnemu 
Marcinowi Musiałowi, który w zasadzie był pomysłodawcą tego, aby te fantomy na potrzeby 
szkoleniowe zakupić. Także myślę, że zarówno skorzystają z tego Ochotnicze Straże Pożarne, 
które się często szkolą, jak również szkoły podstawowe, gdzie świadomość najmłodszych 
musi być coraz większa, bo zagrożeń jest bardzo dużo. Jeśli chodzi o pytanie radnego 
Stochlińskiego dotyczące wykazu ulg podatkowych, to oczywiście na przyszłą sesję 
postaramy się coś takiego przygotować. Myślę, że pani skarbnik też tutaj jedno zdanie chce 
powiedzieć. 
 
Emilia Gałęzewska (Skarbnik Gminy) 
Dziękuję bardzo. Z ustawy o finansach publicznych jest wymóg, aby taki wykaz osób 
przygotować i opublikować na stronie BIP. W  gminie Mogilno co roku jest sporządzany 
dokument przez merytoryczne wydział, czyli jest to wykaz osób prawnych i fizycznych oraz 
jednostek organizacyjnych nieposiadających osobowości prawnych, w którym w zakresie 
podatków i opłat udzielono ulg, odroczeń, umorzeń lub rozłożono spłatę na raty w kwocie 
przewyższającej łącznie 500 zł wraz ze wskazaniem wysokości umorzonych kwot i przyczyn 
umorzenia. Wobec tego ten wykaz będzie do końca maja na stronie BIP. 
  
Marcin Łączny (Zastępca Burmistrza Mogilna) 
Jeśli chodzi o pytania Pana Radnego Duszyńskiego,  został rozwiązany konkurs na 
zagospodarowanie wieży ciśnień. Ma tam powstać centrum wiedzy o wodzie. Natomiast jaki 
problem aktualnie istnieje, jeśli chodzi o wieżę ciśnień. Wykonawca, który prowadził prace 
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polegające na wyremontowaniu tej wieży ciśnień nie wywiązał się z wszystkich nałożonych 
prac. W związku z powyższym wydział funduszy europejskich prowadzi teraz postępowanie 
dotyczące przeprowadzenia wykonania zastępczego i teraz inna firma wykona te prace, które 
jeszcze nie zostały wykonane. Dopiero jeśli te prace, które były objęte dofinansowaniem, 
zostaną dokończone, to chodzi głównie  o dowiezienie ziemi itd., to wtedy przystąpimy do 
zagospodarowania. Takie centrum wiedzy o obwodzie m.in. funkcjonuje na terenie 
Bydgoszczy, więc wydaje mi się, że na pewno będziemy się tym wzorować i będziemy chcieli, 
żeby rzeczywiście to w podobny sposób funkcjonowało. Jeśli chodzi o remont amfiteatru, to 
wyślemy tam właśnie od pana dyrektora Kuntowskiego inspektora, który dokona oględzin. 
Co tam rzeczywiście trzeba w pierwszej kolejności zrobić, żeby ten amfiteatr nie niszczał i 
żeby był we właściwym stanie. Jeśli chodzi o program remonty schronów przy Szkołach 
Tysiąclecia, to tutaj jeszcze nie ma żadnych rozporządzeń wykonawczych. Takie plany są 
aktualnie rządzących, aby przy nowo budowanych budynkach mieszkalnych, które będą 
miały garaż w bryle budynku od 2026 roku, te garaże mają również pełnić funkcję schronów. 
Ponadto tutaj, bodajże w ubiegłym tygodniu był Wicepremier i Minister Cyfryzacji pan 
Krzysztof Gawkowski i w tym spotkaniu również uczestniczył burmistrz Karol Nawrot. I tutaj 
wstępnie padły też takie słowa, że w najbliższym czasie rząd przygotuje odpowiednią ustawę, 
na podstawie której będzie można uzyskać dofinansowanie na budowę budynków 
publicznych, które oprócz, przykładowo  oprócz funkcji świetlicy będą jeszcze pełniły funkcje 
schronu. Natomiast to są wszystko projekty, które jeszcze nie zostały wprowadzone w życie.  
Myślę, że w ciągu najbliższych kilku miesięcy coś takiego powstanie, więc my na pewno też 
będziemy przygotowani. Dofinansowanie ma być nawet do 90%, więc jeśli tylko takie 
programy zostaną uruchomione, to na pewno gmina Mogilno z tego skorzysta. Jeśli chodzi o 
schron przy Szkole Podstawowej nr 3, jeśli będzie tam jakaś również możliwa forma 
dofinansowania i będziemy mieli odpowiednie środki finansowe zabezpieczone na wkład 
własny, to też będziemy z tego korzystać. Jeśli chodzi o ulice Jaśminową. Problem  jest tego 
typu, że gmina Mogilno miała sporządzony operat szacunkowy na kwotę niespełna 50 000 zł, 
z którą nie zgadzał się właściciel przedmiotowej nieruchomości. On miał operat na kwotę 
400 000. Już nie pamiętam teraz, jaka to była dokładnie kwota. Z racji dużej rozbieżności, 
jeśli chodzi o kwoty, zleciliśmy kolejny operat, który jednak jest bardziej zbliżony do naszej 
kwoty, więc w najbliższych czasach będziemy musieli się spotkać z właścicielem 
przedmiotowej nieruchomości i przeprowadzić negocjacje. O tyle to jest trudne, że ulica 
Jaśminowa jest dość ważna i strategiczna z punktu widzenia komunikacji zarówno od Polnej 
tutaj do drugiej części Świerkówca. Więc myślę, że na pewno dołożymy wszelkich starań, 
żeby tutaj uzyskać jakiś kompromis, który będzie satysfakcjonujący dla właściciela tej 
nieruchomości, i niezbyt obciążający dla budżetu gminy Mogilno. Jeśli chodzi o audyt w 
muzeum, to jeszcze nie jest on ukończony. Myślę, że będzie ukończony do końca marca, ale 
jeszcze na ręce pana burmistrza żadne dokumenty w tej kwestii nie wpłynęły. Jeśli chodzi o 
pytanie radnej Staniak, już na ten temat rozmawialiśmy w tamtym tygodniu na komisji. Nie  
wiem, czy pismo w tej sprawie poszło, jak nie poszło, to na pewno w tym tygodniu pójdzie, a 
jak poszło, to na pewno będziemy monitorować, żeby ten temat został rozwiązany. Jeśli 
chodzi o ziemię do Twierdzinia, to tutaj już z dyrektorem ten temat został poruszony. Jeśli 
chodzi o pytanie radnej Michalak dotyczące  przekazania sadzonek, akcja nie cieszy się dużą 
popularnością na tę chwilę, być może przedłużymy termin, aczkolwiek też rozmawialiśmy 
tutaj z dyrektorem, czy też z panią leśnik, że rzeczywiście mamy jakieś tam zagwarantowane 
środki finansowe w budżecie na rośliny corocznie po prostu może w tym roku kupimy tych 
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roślin mniej ale postaramy się, żeby tu były rośliny wieloletnie, tak żeby po prostu 
sukcesywnie co roku coś tam dokupić, uzupełnić, aby rzeczywiście za parę lat to w miarę 
funkcjonowało, żeby rzeczywiście sadzenie tych roślin jednoletnich, to wiąże się co roku z 
tymi samymi kosztami finansowymi, a efektu w przestrzeni długoletniej nie ma. Mam 
nadzieję, że udało mi się odpowiedzieć na wszystkie pytania. Dziękuję. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Bardzo dziękuję. Mam pytanie do pani dyrektor Katarzyny Barczak. W ubiegłym roku było 
dość głośno, o  zakupie autobusu, który  nie spełnia wymogów, które zostały przed nim przy 
zakupie podstawione, były duże awarie. Państwo rozważaliście możliwość sprzedaży. Jaka 
dzisiaj jest sytuacja.  
 
Katarzyna Barczak (Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli) 
Jesteśmy w trakcie rozmów z burmistrzami, ponieważ generalnie właśnie prawdopodobnie 
udało się sprzedać ten stary autobus. Jesteśmy po trzech przetargach, ostatecznie z tzw. 
wolnej ręki w kwocie satysfakcjonującej, ponieważ ponad 6000 zł za niego dostaliśmy. 
Wprawdzie jeszcze tam trwają procedury. Jeśli chodzi o nowy autobus  praktycznie nie ma 
miesiąca bez jakiejś dużej awarii. Czekam na fakturę za ostatnią, ponieważ tam doszło do 
błędu ze strony firmy i nie jestem w stanie oszacować, ile kosztowała ta awaria, ale jest to 
sytuacja bardzo częsta. I  dodatkowo jakby wadą tego autobusu jest to, że on jest tylko na 34 
osoby i to jest takie troszeczkę niezbyt fortunne, ponieważ jest to nijak, jeśli chodzi o 
wycieczki szkolne. Spełnia swoją rolę, jeśli chodzi o wożenie dzieci do szkoły, ale robi to w 
zastępstwie busa, gdzie równie dobrze busem można by jeździć. No i jeśli pyta pan o moje 
stanowisko, uważam, że ten autobus jest nam zbędny. Bardzo obciąża ZOSiP ponieważ na 
przestrzeni roku szkolnego myślę, że nie przesadę, gdy powiem, że już wydaliśmy około 
10 000 na awarie. W wakacje, było tego jeszcze więcej, tuż po kupnie.  Rozmowy  gdzieś tam 
się toczą. Decyzja nie została podjęta. 
 
Błażej Kozłowski (Sekretarz Gminy) 
Szanowni Państwo. Zbliża się kwiecień. Chciałem przypomnieć, że oświadczenia majątkowe 
mają państwo obowiązek złożyć do 30 kwietnia, wykazując majątek wg stanu na 31 grudnia 
2024. I jak co roku pani inspektor do spraw kadr, a podczas nieobecności ja, służymy pomocą 
jeżeli byłyby jakieś pytania. Dziękuję bardzo. 
Leszek Duszyński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Ja mam pytanie do pani dyrektor ZOSiP czyli rozumiem, że tylko ten autobus się psuje, inne 
autobusy, tabor, nie psuje się. 
 
Katarzyna Barczak (Dyrektor Zespołu Obsługi Szkół i Przedszkoli) 
Nie mam innych autobusów w jednostce, którą zarządzam. Natomiast autobus, który został 
kupiony za dużą kwotę, uważam, że to, że jest cały czas na postoju, powiedzmy, nie świadczy 
o nim zbyt dobrze. 
 
Leszek Duszyński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Dziękuję. 
 
Mirosław Leszczyński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
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Ja chciałbym się w dwóch sprawach odnieść. Pierwsza co do tych wilków. To  są zwierzęta, 
które potrafią być groźne dla ludzi, mieszkańców. Niedawno mieliśmy problem z bobrami. 
Żeśmy sobie żartowali, że nie ma bobrów. Bobry są i w tej chwili co chwilę tworzą tamy 
bobrowe, my je usuwamy, jako spółka wodna, zalewane są łąki. Są sygnały od rolników i 
także nie ma co żartować. Ja wiem, są pod ochroną, ale mogą troszeczkę tam myśliwi 
przestraszyć, czy w ten sposób. A teraz chciałbym się odnieść do Pana Przewodniczącego. 17 
lat, byłem radnym powiatowym, to nie to, że się chcę chwalić, to tak zostałem wybierany. 
Niebawem będzie rok, jak jestem w Radzie Miejskiej i powiem otwarcie, będąc nawet w 
opozycji, takiego czegoś nie zaznałem, jak dzisiaj i jeszcze w poprzednich sesjach. Zdarzyło się 
tak, że jak był pan starosta, ja chciałem zabrać głos, to Panie Przewodniczący, pan mówił, 
proszę, iść sobie na sesję powiatową i tam zadać pytanie. Wyłączałem się. Inni radni dostali 
przyzwolenia na zapytanie. Podchodziłem do tego delikatnie, taka jest rola. Pan prowadzi 
sesję i nie mam o to pretensji, bo pan rządzi głosami. Teraz, tak samo, jak są rozmowy, jeżeli 
ktoś tutaj się odezwie, pan mówi, żeby się uciszyć, bo przeszkadzamy. Tak oczywiście. 
Chciałem powiedzieć jeszcze to, co na pożegnanie powiedziałem koleżankom i kolegom 
radnym na sesji powiatowej, ostatniej. Nikt mnie na targu niewolników nie kupił i nikogo 
niewolnikiem nie jestem. Od czasów szkolnych lat, jak byłem w wojsku, czy pracowałem w 
pierwszych zakładach, zawsze się kierowałem swoim sumieniem i nikt do niczego mnie nie 
zmusił. Z każdym rozmawiam, ja nie wymuszam tu, żeby koleżanki, czy koledzy radni 
powiedzieli pomimo tego, że jestem rok czasu, staram się rozmawiać, staram się pomóc, bo 
tak jest. Bycie radnym, to jest służba mieszkańcom. Przede wszystkim. Ja nie służę dla jakiejś 
idei politycznej, tylko dla mieszkańców, czy jestem po tej stronie, czy po tej. No zdarzyło się 
tak, teraz kandydowałem z innej opcji i odczuwałem to, co się działo w mediach,  ale ja to 
przeszedłem. Nie przejmuję się, było minęło. Do nikogo nie mam pretensji, tylko najgorzej ja 
postrzegam troszeczkę taką mściwość na mojej osobie, a na tą chorobę nie ma lekarstwa. 
Dochodzą też do mnie takie głosy, że na tajnych kompletach, tak nazwę, pewnych opcji 
politycznych mówi się, że trzeba Leszczyńskiemu się przyjrzeć, bo za głośno głos podnosi. Ja 
podnosiłem głos i będę podnosił w miarę, żeby nie krzyczeć, na szacunek do wszystkich, do 
kogokolwiek. I proszę naprawdę traktować radnych równo nie szufladkować.  
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Prosiłbym o konkrety. 
 
Mirosław Leszczyński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Konkrety. No to proszę sobie sesję posłuchać. No dzisiejszy przypadek np. ledwo zacząłem 
wprowadzenie, to pan już mówi o pytaniu. Inni  zabrali głos, robili wstęp, nie zadali pytania, 
pan nie zwrócił uwagi. Konkretny przykład. 
 
Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Grzecznie tylko prosiłem, konkretne pytanie, żeby nie przedłużać. 
 
Mirosław Leszczyński (Radny Rady Miejskiej w Mogilnie) 
A tylko do mojej osoby, ale ja też panu nie przeszkadzałem. Teraz, Panie Przewodniczący, 
powiem na koniec tak. Nie wiem, czy pan się odniesie  do moich wniosków, czy nie, ja nie 
będę głosu zajmował, tylko powiem na koniec. Pycha, kroczy przed upadkiem. Dziękuję. 
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Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) 
Czy ktoś ma jeszcze pytania. Nie należy wszystkiego  słuchać, tylko mówić konkretnie. Ma 
pan konkretne zarzuty, to proszę je przedstawić, a to, co ktoś mówi, czy coś mówi, to wie 
pan, to. 
 
Ad. 29. 
 Paweł Molenda (Przewodniczący Rady Miejskiej w Mogilnie) podziękował za uczestnictwo  
i dokonał zamknięcia sesji. Sesja zakończyła się o godz. 12.15. 
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